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Landsorganisasj onens representantskap

tråd te  sam m en til m øte tirsdag  10. m ai 1960 i Folkets Hus, Oslo.

M innetale.
K onrad N ordahl, Landsorganisasjonens form ann, åpnet m øtet med 

denne m innetalen :
S iden vi sist v a r sam let til rep resen tan tskapsm øte  er e t p a r k am e

ra te r  gå tt bo rt som vi vil m innes i dag.
O lav M eisdalshagen døde p lu tse lig  21. novem ber 1959, 56 å r gam 

mel. M eisdalshagen v ar en velk jen t m ann i norsk  arbeiderbevegelse  
og norsk  sam funnsliv . H an v a r  i m ange å r sto rtingsm ann, to  ganger 
m edlem  av R egjeringen, fø rste  gang som finansm in ister og annen 
gang som landbruksm in ister. N år vi spesielt m innes ham  h e r  i dag, 
v a r det som form ann  i Norges K ooperative L andsforening. H an  ble 
v a lt til denne stilling  på N K L’s kongress på  L illeham m er i 1952. 
D et v a r i denne egenskap vi i L andsorganisasjonen  i fø rste  rekke  
fikk  kon tak t m ed ham . D et hadde da endel å r v æ rt et noe kaldere  
«klima> m ellom  L andsorganisasjonen og Norges K ooperative L ands
forening. Da M eisdalshagen ble form ann, b le  de gode gam le k o n tak 
te r  g jenopp ta tt gjennom  en sam arbeidskom ité m ellom  disse to  store 
organisasjoner. D ette skapte  grunn lag  for e t godt og positiv t arbeid  
som jeg  er sikker på vil fo rtse tte  også i tiden  fram over. I dag m innes 
v i M eisdalshagen fo r hans allsidige innsats i sam funnslivet og orga
nisasjonslivet.

En av de sist gjenlevende av L andsorganisasjonens stiftere , fy r-  
s tik k arb e id er H ans K ris tian  R uud, døde h e r i Oslo 15. m ars, 91 år 
gam m el. Da han  v a r 11 å r gam m el, begynte  han  sam m en m ed sine 
søsken å arbeide på fy rs tik k fab rik k en  på G rønvold. H an  a rbeidet 
der gjennom  alle å r til han  s lu tte t i 1949. H an  opplevde fy rs tik k - 
arbeidernes s tre ik  i 1898, og v a r m ed å stifte  F y rstikkarbe idernes 
Foren ing  som han  rep resen te rte  på  Landsorganisasjonens stifte lses- 
kongress i ap ril 1899. H an  hadde ved sin død n æ r 71 års sam m en-
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hengende m edlem skap i fagorganisasjonen. B åde ved feiringen  av 
L andsorganisasjonens 50-årsjub ileum  i 1949 og ved 60-årsjub iléet 
1. ap ril 1959 hadde vi den glede å h a  ham  ib lan t oss ved de sam m en
kom ster vi da hadde. G jennom  et usedvanlig  lan g t liv  b evarte  H ans 
K ris tian  R uud sin in teresse for arbeiderbevegelsen , og v a r ak tiv t 
m ed i fag foren ingsarbeidet gjennom  m ange år.

Vi lyser fred  over de to k am era te rs  m inne.
M innetalen  ble påh ø rt stående.

Å pning

K onrad N ordahl fo rtsa tte : P å  S ek re ta ria te ts  vegne ønsker jeg 
rep re sen tan te r og innbud te  h je rte lig  velkom m en til de tte  rep resen 
tan tskapsm øte. Vi h a r ikke h a tt m øte i rep resen tan tsk ap e t siden i 
m ai i fjo r i B ergen. S ek re ta ria te t h a r ikke fu n n et g runn  til å holde 
ek s trao rd in æ rt represen tan tskapsm øte. D ette er e t o rd in æ rt møte.

D et e r de vanlige sakene som e r fø rt opp på  dagsordenen. Den 
om fatter e t p a r store saker hvor vi ia llfa ll k an  få en foreløpig d isku 
sjon. Je g  h åp er forhandlingene kan  b li ti l  gagn for fagbevegelsen. 
M ed d e tte  e rk læ re r  jeg  m øtet for satt.

P. M entsen, Landsorganisasjonens nestform ann, foretok  n av n e
opprop. N avnefortegnelsen  er ta t t  inn  i s lu tten  av protokollen.

Dagsorden og forretningsorden.

K onrad  N ordahl la  fram  S ek re ta ria te ts  forslag  til fo rretn ingsorden:

1. Godkjennelse av dagsorden og forretningsorden.
2. Beretning for 1959.
3. Regnskap for 1959.
4. Ansettelse av distriktssekretærer i Molde og Trondheim.
5. Den faglige og økonomiske situasjon.
6. Bedriftspensjoneringen.
7. Felles forsikringskasse.

Forslaget ble enstem m ig godkjent.

K onrad  N ordahl la fram  S ek re ta ria te ts  forslag  til fo rre tn in g s
orden:

1. Møtets forhandlinger er ikke offentlige. Meddelelser til pressen skjer 
kun ved LO’s presse- og informasjonskontor.

2. Ingen har rett til å få ordet mer enn 2 ganger i samme sak. Unntatt fra 
innledningsforedraget begrenses taletiden til 10 minutter første og 5 
minutter annen gang. Til forretningsordenen gis ordet bare 1 gang og

høyst 1 minutt for hver sak. For øvrig kan det stilles forslag til ytter
ligere tidsbegrensning og strek med de inntegnede talere.

3. Forslag innleveres skriftlig og undertegnet med vedkommendes navn. 
Intet nytt forslag kan tas opp etterat det er besluttet satt strek med de 
inntegnede talere. Forslag som ingen forbindelse har med de på dags
ordenen oppsatte saker, kan ikke behandles.

4. A lle vedtak skjer med alm innelig flertall. I tvilstilfelle, eller når 10 
representanter forlanger det, foregår avstemningen ved navneopprop.

5. I protokollen innføres bare forslagene, avstemningene og de fattede 
beslutninger, samt oppgave over dem som deltar i debatten.

Protokollen leses opp ved hvert møtes begynnelse og for siste møte 
ved dets avslutning.

K onrad Nordahl: F orre tn ingsordenen  e r den vanlige. D et eneste 
som ikke er fastsa tt, er arbeidstiden. Jeg  v il foreslå a t vi i dag a rb e i
der til kl. 13.00, ta r  pause til kl. 14.30 og så fo rtse tte r til k l 17.00. 
N år vi s lu tte r  så tidlig, er det ford i v i e r in nbud t til å bese den 
am erikanske am bassadebygningen, hvor det v il b li en  liten  m ot
takelse  e tte rpå . M ottakelsen der begynner kl. 17.30. S ek re ta ria te t 
h a r m o tta tt innbydelsen. Vi er in te ressert i å v ite  hvor m ange som 
ikke kan  bli m ed i e tterm iddag . (Ved håndsopprekning  v iste  46 
rep resen tan te r a t de ikke kunne  bli m ed.) I m orgen e r det m eningen 
å begynne rep resen tan tskapsm øtet kl. 9.30 —  og holde på til v i b lir 
ferdige.

Forre tn ingsordenen  ble enstem m ig godkjent.

K onrad Nordahl: Vi reg n er m ed a t vi på form iddagsm øtet b lir  fe r
dig m ed de fire  fø rste  punk tene  på  dagsordenen. I e tte rm iddag  b lir 
de t inn ledning  om den faglige og økonom iske situasjon. Vi regner 
m ed a t inn ledningen  og diskusjonen om d e tte  p u n k te t ta r  res ten  av 
dagen. B lir vi ikke ferdige, fo rtse tte r vi i m orgen. D essuten få r  vi i 
m orgen de to siste punk tene  på dagsordenen. Vi kan  regne m ed å 
væ re  ferdige til kl. 13.00.

Beretning og regnskap for 1959.

K onrad N ordahl re fe re rte  overskriftene  for kap itlene  i b e re tn in 
gen for 1959.

A lf  Olsen, LO’s d is trik tskon to r i Tromsø, ba om ordet t il  b e re t
ningens p u n k t om LO ’s d istrik tsk o n to r og sam organisasjoner. H an 
pek te  på a t det i siste avsn itt h e te r a t «ved åre ts  u tgang  e r det opp
re tte t d is trik tsk o n to rer på følgende steder» osv. H an  m ente  dette  
kunne forstås slik  a t kontorene v a r b litt  o p p re tte t fra  å re ts  u tgang.

K onrad Nordahl, S ek re ta ria te t: V i kan  stryke  ordet «opprettet»



for å unngå m isforståelser. D et vil bli re tte t  i p rotokollen  som går 
til K ongressen.

A nsgar K ristiansen, LO ’s d istrik tskon to r i B ergen, ba om ordet til 
beretn ingens kap ite l om LO ’s ju rid iske  kontor. H an pek te  på  a t det 
der h e te r a t «Halden er m edlem  av det faste  u tvalg  m ellom  hoved
organisasjonene i tv is te r om sykelønnsordningen». K ristiansen  pekte 
v idere  på a t siste avsn itt i p a rag ra f 15 i tilleggsav talen  om syke
lønnsordningen v a r b litt to lket slik a t det d re ie r seg om 52 sam m en
hengende  uker. D et er ikke i sam svar m ed ordlyden i avtalen . H an 
ville henlede S ek re ta ria te ts  oppm erksom het på denne tolkingen.

P. M entsen, S ek re ta ria te t: D et er en k onkre t sak  K ristiansen  
ta r  opp, ikke en feil i beretn ingen. S ek re ta ria te t vil se på  den saken 
som K ristiansen  nevnte.

Per A ndersen , N orsk S tøperiarbeiderfo rbund , ba om ordet under 
beretn ingens k ap ite l om kom itéer, u tvalg , råd  og sty rer. —  Jeg  h a r 
en  sak som jeg  vil ta  opp her, fordi jeg  ikke kan  se a t det b lir  noen 
annen  anledning  til det. D et g jelder b ed rifte r som nå  k u tte r  u t 
bedriftslegeordningen. Vi h a r h a tt tre  slike tilfe lle  i løpet av  året. 
Vi h a r  gjennom  A rbeidstilsynet, B edrifts legerådet og andre  g jort 
forsøk på å få  bedriftene til å fo rtse tte  m ed legeordningen, m en like 
resu lta tslø st h a r det v æ rt a lt sam m en. Vi h a r også h a tt k o n tak t med 
LO. D et ble sagt a t um iddelbart over n y ttå r  ville A rbeidstilsynet 
innkalle  en konferanse. F ør påske het det a t innbydelsen  v ille  kom m e 
like e tte r  påske. M en vi h a r ennå ikke h ø rt noe. D et ser u t til å væ re  
en aksjon fra  bedriftenes side a t legeordningen skal k u tte s  ut. D irek 
to ra te t for A rbeidstilsynet k an  b ru k e  A rbeidervern loven  fo r å stoppe 
denne utv ik lingen . Jeg  henstille r til L O -adm in istrasjonen  å gjøre 
det den kan  overfor A rbeidstilsynet.

Paul Engstad, L O -adm inistrasjonen: —  E gentlig  h a r ikke dette  
noe m ed p u n k te t i beretn ingen  å gjøre. N år jeg  fo rlanger ordet, er 
det ford i P e r A ndersens fram stilling  ikke er he lt k o rrek t. H an sa a t 
henstilling  til B edriftslegerådet ikke hadde re su lte rt i noe. D et er 
ikke rik tig . I den ko rte  tiden  jeg  h a r  v æ rt m ed i B edriftslegerådet, 
h a r vi h a tt saken m ed H am ar Jernstøperi. H er grep vi inn. B edrif
ten  h a r m eddelt at den vil g jenoppre tte  ordningen m ed bedriftslege. 
D et er kom m et m elding om det til B edriftslegerådet. De to andre  t i l 
fellene P e r A ndersen  nevnte, k jen n er jeg  ikke. De m å even tuelt 
væ re  behand le t i B edriftslegerådet før m in tid  der. —  LO h a r h en 
vend t seg til A rbeidstilsynet og bedt om en konferanse. O verlege 
B ruusgaard  ring te  meg og sa a t det snarest ville b li in nka lt til kon
feranse. Til dags dato er ikke innbydelsen kom m et.

Per A ndersen , N orsk S tøperiarbeiderfo rbund : D et e r r ik tig  det 
som Engstad  sier om H am ar Jernstøperi. D et skjedde e tte ra t
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bedriften  hadde sk ifte t eiere. Jeg  ve t a t legerådet og A rbeidsg iver
foreningen h a r sendt skrivelser. Jeg  fin n er de t påfallende a t vi i 
sam m e b ransje  h a r h a tt tre  slike tilfelle . D et e r r ik tig  a t B ru u s
gaard  h a r lovt en konferanse, m en det kom m er så lite  u t av disse 
lovnadene. D et er bedre  å b ru k e  A rbeidervern loven  for å stoppe 
u tv ik lingen.

B eretn ingen  ble enstem m ig godkjent.
R egnskapene for 1959 ble re fe re rt av  K onrad  N ordahl.
Ingem und  H augen, rev isjonskontoret, leste  rev isjonsberetn ingen .
R egnskapene ble enstem m ig godkjent.

Ansettelse av distriktssekretærer i Molde og Trondheim.

F ra  S ek re ta ria te t forelå disse innstillingene:

a. Molde.
Til stillingen som LO’s distriktssekretær i Molde har det meldt seg 

28 søkere, herav har 21 kun søkt stillingen i Molde, og 7 har søkt så vel 
stillingen i Molde som stillingen i Trondheim.

Saken ble behandlet i Sekretariatets møte 9. desember.
Det ble gjort følgende innstilling:
Søker nr. 16, Ralph Christiansen, Bergen, ansettes som leder av 

distriktskontoret i Molde.
Innstillingen ble enstemmig vedtatt.

b. Trondheim.
Til stillingen som 2. sekretær i Trondheim har det meldt seg 16 

søkere, herav har 9 kun søkt stillingen i Trondheim, og 7 har søkt på 
så vel stillingen i Trondheim som stillingen i Molde.

Saken ble behandlet i Sekretariatets møte 9. desember.
Da det er ønskelig å innhente nærmere opplysninger om endel av 

søkerne før en ansettelse finner sted, og det ikke har væ rt tid til dette 
innen representantskapsmøte holdes, innstiller Sekretariatet på at Repre
sentantskapet gjør følgende vedtak:

Sekretariatet får fullmakt til å foreta ansettelse av 2. sekretær ved  
distriktskontoret Trondheim, etter at det er innhentet nærmere opplys
ninger om endel av søkerne som antas å komme på tale som sekretær.

Innstillingen ble enstemmig vedtatt.
Møtet hevet.

D en faglige og økonom iske situasjon.

E tterm iddagsm øtet tirsdag  10. m ai tok  til kl. 14.30. Protokollen  
fra  form iddagens m øte ble opplest og godkjent. M øtet gikk så over 
til dagsordenens p u n k t 5 med innledning av form annen.

K onrad Nordahl: M eningen e r at vi fo ran  ta riffrev isjonen  neste 
å r — n å r p rak tisk  ta lt  sam tlige av ta le r løper u t —  skal ha



et rep resen tan tskapsm øte  og drø fte  det endelige opplegg. Jeg  skulle 
an ta  a t det v il b li ho ld t i s lu tten  av novem ber e ller første  halvdel av 
desem ber. D enne inn ledningen —  kansk je  også diskusjonen — får 
derfo r e t m er f r i t t  grunnlag. Vi ve t ikke hvordan  vi v il se på p ro 
blem ene m ot s lu tten  av året. D erfor h a r  S ek re ta ria te t h e ller ikke 
funnet g runn  til å innby  til noe vedtak . Vi få r  gå alvorlig  inn  på 
problem ene og gjøre de nødvendige ved takene senhøstes.

Vi h a r ikke h a tt ta riffrev isjon  siden 1958. N år vi kom m er fram  
til 1961, vil vi ha bak  oss den lengste ta riffperioden  vi h a r h a tt  her 
i landet e tte r  krigen. I gam le dager hendte  det a t vi hadde lenger 
ta riffav ta le r, m en e tte r  k rigen  h a r vi ikke h a tt det. N år vi tok  en 
3 -å rig  av ta le  i 1958, skyldtes det fø rst og frem st to ting : arbeids
tidsfo rkorte lsen  og kon junk tursituasjonen .

D et er gledelig å kunne si a t k o n ju n k tu rsituasjonen  h a r endre t 
seg betrak te lig . Vi v a r redde for en langvarig  nedgangsperiode. Men 
det b le  det ikke. Forholdene begynte å norm alisere  seg i 1959, som 
ble et ganske godt år. T otalproduksjonen  gikk opp m ed 4,5 prosent, 
og industriens tilv ek st v a r ca. 5 prosent. E ksporten  økte, og det v ar 
en betydelig  bedring  i utenriksøkonom ien. P å  arbeidsm arkedet v a r 
det stigning i ta lle t på sysselsatte, og det ser u t til a t det fo rtse tte r 
å gå opp i år.

Jeg  v il feste oppm erksom heten ved en m inusfaktor. Vi kan  ikke 
m erke stigningen i ta lle t på sysselsatte i forbundenes m edlem stall. 
Jeg  vil be h v e rt fo rbund  g rundig  analysere  hvorfor m edlem stalle t 
går tilbake, m ens sysselsettingen øker innen  fo rbundets om råde. Jeg  
v il ikke si m er om den saken. U ndersøk h v a  som er årsakene!

D et h a r v æ rt inn tek tsstign ing  i den tid  som er gått. Vi fikk  ikke 
fu ll kom pensasjon for arbeidstidsforkortelsen , m en lønnssta tistikken  
v iser a t den er opparbeidet til fu ll kom pensasjon. R ealllønnsforbed- 
ringen  fra  1958— 1959 v a r 1,9 prosent for m enn og 1,7 prosent for 
kvinner. Selv om ikke stigningen i reallønnen  er stor, e r den der ia ll
fall. I N orsk A rbeidsgiverforenings pub likasjoner kan  vi lese a t 
reallønnsøkingen h a r v æ rt m ye større. D et kom m er av a t A rbeids
giverforen ingen  sier a t fo rkortelsen  av arbeidstiden  er en rea llønns- 
forbedring. De regner derfo r m ed de 5 prosentene som kom pen
sasjonen for ko rte re  arbeidstid  ble. Vi kan  ikke aksep tere  en slik 
regnem åte. V i k an  si a t k o rte re  a rbeidstid  er e t re su lta t av v e l
s tandsu tv ik lingen , m en vi kan  ikke si a t reallønnen  er hevet m ed 
5 prosent.

N år det g jelder spørsm ål om y tte rlig e re  fo rkortelse  av a rbe ids
tiden, v il jeg  m inne om a t den fo rkorte lse  av  arbeidstiden  vi sist 
fikk, v a r  et re su lta t av sam arbeid  m ed de svenske og danske hoved
organisasjoner. Vi v ar enige om at før vi gikk v idere m åtte  vi se på
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re su lta tene  av den fo rkortede arbeidstiden  og legge opp e t program . 
R esu lta te t i Sverige, D anm ark  og Norge h a r v æ rt a t a t produksjonen  
ikke h a r falt. T vert om. P roduksjonen  e r  steget til tross for at 
a rbeidstiden  er skåre t ned. D et skulle ta le  for at m an gikk lenger. 
Im id le rtid  h a r v åre  svenske venner in ngå tt en 2 -årig  av tale  u ten  
a t arbeidstiden  er nevnt. V åre danske venner h a r  ta riffrev is jo n  noen
lunde sam tidig  m ed oss. De begynner fo rhandlingene a llerede i 
oktober—novem ber. Jeg  nevner d e tte  for å peke på  a t de t kan  bli 
vanskelig  fo r et enkelt land  i N orden å k reve  fo rkortelse  av a rbe id s
tiden  hvis ikke det b lir  fu lg t opp i de andre  landene. Jeg  tro r  s itu a 
sjonen er slik at det ikke vil væ re  r ik tig  å frem m e k rav e t fø r den 
svenske av ta len  løper u t i 1962. D et er m ulig  at de tte  spørsm ålet vil 
b li g jenstand  for skandinaviske drø ftinger til høsten, m en det er 
ikke bestem t.

E nkelte andre  land  er kom m et lenger enn oss n å r det g jelder 
arbeidstiden. I b ritisk  in dustri v il den kom m e ned på 42 tim er pr. 
uke i løpet av  dette  året. Nå er den 44 tim er, m en enke lte  b ritiske  
forbund  h a r 42 tim er. Ved u tgangen  av dette  å re t vil de fleste ha 
42 tim er. A rbeidstiden  er ellers 45 tim er i de land  vi k an  sam m en
likne oss med. D ette m ed arbeidstiden  få r  vi e llers d rø fte  næ rm ere  
til høsten.

En annen ting  av in teresse for oss e r p risu tv ik lingen . Den h a r 
v æ rt nokså jevn. I 1959 steg levekostnadsindeksen  m ed 2,2 prosent. 
N å ligger indeksen på 164 poeng. Hvis ikke det v a r  b litt  g jo rt noe 
fra  sta tens side, ville indeksen gå tt over den røde streken  neste 
m åned. S to rtinget h a r bevilget så store subsid ier a t prisindeksen  
kom m er til å ligge på 164 poeng u t over som m eren. Så b lir  det 
sesongmessig fa ll til høsten. Indeksen  vil så ligge 2-3 poeng under 
den røde streken  u t de tte  å re t og inn  i neste  år. I S to rtinget v ar 
H øyre m ot subsidiebevilgninger, m ens både In d u strifo rbundet og 
A rbeidsg iverforen ingen  m ente det v ille  væ re  uheld ig  om de t ble 
indeksregu lering  nå. LO sto på sam m e linje. Vi visste de t v ille  bli 
vanskeligheter m ed kom pensasjonens størrelse. Vi m ente  derfor det 
ville  væ re  en fordel å ven te  til ta riffrev isjonen  og a t det derfo r ville 
væ re  r ik tig  å b ru k e  subsid ier til å holde indeksen u n d er den røde 
streken.

D ette m ed subsidiene vil skape problem er n å r vi kom m er fram  
til ta riffrev isjonen . Vi hadde de sam m e problem ene i 1958. R egje
ringen  red u serte  subsidiene, vi fikk  en indeksregulering, så nye sub
sidier igjen. Vi håper det ikke sk je r på sam m e m åten  denne gangen. 
Hvis subsidiene b lir  ta t t  vekk, m å vi in n re tte  ta riffrev isjonen  d e r
e tter, m en det vil ikke bli noen behagelig  situasjon å kom m e i. Vi 
få r  håpe a t vi ikke få r  de sam m e vanskelighetene som forrige gang.
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D ette  v il im id lertid  væ re  m er av k la re t n å r vi ho lder rep re sen tan t
skapsm øte til høsten.

D et er kom m et en ting  til som vi ikke kan  se b o rt fra, og det er 
frihandelsom rådet. D et h a r  v æ rt sk revet og d isk u te rt så m ye a t det 
ikke er m ulig for meg å si noe n y tt om dette. D et hersk er en viss 
u sik k erh e t om hvordan  u tv ik lingen  vil bli. F orhåpen tlig  vil eksper
tenes prognoser slå til, m en det kan  vi ikke væ re  sikre  på. U tv ik 
lingen avhenger også av rivaliseringen  m ellom  de indre  seks og de 
y tre  sju. F ra  1. ju li reduserer EFTA, altså  de y tre  sju, to llsatsene 
m ed 20 prosent. H vorv id t det v il få in nv irkn ing  på prisene vet jeg 
ikke. Vi h a r tru se len  fra  de indre  seks —  H allste inp lanen  —  om å 
bygge to llsatsene y tte rlig e re  nedover. D et h a r nettopp  v æ rt en fag- 
foreningskonferanse m ed rep resen tan te r fra  de seks landene. De går 
inn  for H allste inp lanen  og m ener de t v ille  væ re  en fo rdel om den 
ble gjennom ført. D ette er situasjonen  i øyeblikket. H vordan  EFTA 
vil v irke  på lenger sikt, tø r  jeg ikke si. D et er g jo rt endel fra  statens 
side for å skape et bedre  k lim a for dem  som vil investere  h er i 
landet. M ange h a r to lket d e tte  som sk ritt  på veien b o rt fra  a rb e id e r
bevegelsens politikk . D et er vel for s tr itt  a si det på  den m aten. Vi 
h a r den  eneste a rbe iderreg je ring  i Europa m ed et f le rta ll i p a r la 
m entet. D et er i v å r in teresse  å ha økonom iske forb indelser også 
m ed andre  enn  dem  som er våre  politiske venner. D ere tte r m å vi 
in n re tte  oss.

D en frie re  bevegelse for det p riv a te  in itia tiv  som vi h a r sett 
endel av  — vi h a r jo se tt a t restrik sjonene er b litt  avv ik le t på det 
ene og andre  om rådet —  m å få innfly telse  på fagbevegelsens v irk 
som het. Så lenge a lt v ar s treng t reg u le rt fra  sta tens side, er det 
k la r t a t det re n t psykologisk m åtte  v irke  inn  på m edlem m ene i fag 
bevegelsen. E tte r h v e rt som det p riva te  næ ringsliv  få r  bevege seg 
friere , vil det også v irke  inn  på fagbevegelsens v irksom het. Vi u n n 
går ikke a t m edlem m ene tre k k e r p ara lle lle r. Jeg  skal ikke si m er om 
frihandelen , det er sagt så m ye på forhånd.

Vi h a r  ikke m ange ta riffrev isjoner i år. Vi h a r h a tt en i lan d 
bruket. A rbeidstiden  ble sa tt ned  til 45 tim er, og det ble også g itt 
lønnstillegg. H er h a r jo reallønnen  ligget lav t, og tillegget er vel unt.

S ta ten  h a r en stor rev isjon  i år. F orslaget er u te  til avstem ning. 
S v are t skal gis denne m åneden, slik  a t S to rtinget kan  behandle 
saken før pinse. Jeg  skal ikke gå inn på forslaget. Jeg  tro r  a t slik 
som stillingen  er, h a r m an kom m et fram  til et ganske b ra  resu lta t. 
A v talen  skal gjelde for to  år, endel av tillegget b lir g itt i år, resten  
neste år. Indeksen  løftes til 163 poeng, og sv ingningstalle t b lir  5 
fu lle  poeng. I det p riv a te  næ ringsliv  e r  det indeksregu lering  e tte r  et 
sv ingningstall på 6 poeng. M en det er ikke 6 fu lle  poeng, det kan
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bli 5,5 poeng. D et avhenger av hvordan  indeksen ligger. 165,5 poeng 
rundes opp til 166. 1 s ta rten  b lir det g jennom ført 5 hele poeng. 
S ta tsfunksjonæ rene få r a ltså  et ha lv t poeng m indre enn i det p riv a te  
næ ringsliv . Jeg  håper at fo rslaget b lir  v ed ta tt. U ten rik sfa rten  kom 
m er opp til høsten. E llers løper hele ta riffkom plekset u t neste  år.

Vi kan  fundere  på hvordan  det vil gå neste  år. D et skal ikke jeg 
gjøre. Jeg  skal b are  kom m e inn på  spørsm ålet om fellesoppgjør e ller 
forbundsvise oppgjør og spørsm ålet om tariffperiodens lengde. Jeg  
tro r  alle er enige om a t en 3 -å rig  av tale  k an  vi ikke ta. 2 -årig  av tale  
m å bli det lengste. D en m å ha reguleringsbestem m elser hvis ikke 
vi skal gå over til det svenske system et. 1 Sverige h a r de in ngå tt 
en av tale  for det p riv a te  næ ringsliv  m ed lønnstillegg  på  7 prosent, 
endel u tbeta les i år, resten  neste år. D et høres godt u t d e tte  med 
7 prosent, m en vi m å ta  i b e trak tn in g  a t 2,2 prosen t er dekning 
for arbeidstidsfo rkorte lsen  og 4 prosen t dekning  fo r stigningen i 
p risn ivået på g runn  av  den generelle  om setningsavgiften. Jeg  tro r  
det er rik tig  som den norske p resseattachéen  i S tockholm  sk river i 
en rapport, a t fo rslaget b e ty r fak tisk  red u se rt lev estandard  i 
Sverige.

1 Sverige som i Norge er det en s te rk  lønnsglidning, m en den er 
som k jen t u jev n t fordelt. D et in teressan te  ved det svenske oppgjøret 
er a t m an ta r  e t ru n d t lønnstillegg i p rosen t og fo rdeler det på  2 år 
i stedet for å ta  indeksbestem m else. 1 A m erika er det endel in d u 
s trie r som h a r to - tre  års av ta le r m ed lønnstillegg e tte r  bestem te 
m ellom rom . D et h a r v æ rt m ye strid  om indeksreguleringen  her i 
landet. Hvis vi går inn  for 2 -årig  avtale, k an  vi jo  tenke  på  det 
svenske system et.

D et siste a lte rn a tiv e t er 1 -årig  avtale, som b e ty r a t det ikke b lir 
reguleringsbestem m else. 1 S to rtinget h a r  det v æ rt m ye strid  om 
indeksbestem m elsene, endel v il h a  dem  vekk, andre  vil ha  dem  
m oderert. S en te rp a rtie t v il ha  en «renset indeks», endel v il ta  u t de 
in d irek te  skattene, andre  v il ha vekk  alkohol og tobakk . Vi kan  si 
a t endel som er i indeksen, ikke behøvde væ re  der, f. eks. try g d e 
avgiftene. M en indeksen bygger på  det som det koster å leve. P r in 
sippene for indeksen er på m ange m åte r in te rn asjo n a lt bestem t. Skal 
det væ re  sam m enlikn ingsgrunnlag  m ellom  forsk jellige land, m å det 
væ re  noenlunde felles beregningsgrunnlag , da m å noenlunde de 
sam m e v a re r  og tjen este r gå inn  i indeksen. 1 D anm ark  e r også de 
d irek te  skattene  m ed, e llers er g runn lage t det samme. Skal vi endre 
på  dette , vil det skape vanskeligheter. D erfor k an  ikke vi gi slike 
forslag  v å r tilslu tn ing.

Vi få r  et n y tt indeksta ll i s lu tten  av åre t. D et h a r et b redere  
grunnlag , det bygger ikke b a re  på arbeiderfam iliene, m en på hele
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folket. Vi h a r g itt det v å r tils lu tn ing . D et er ga lt å bygge beregn in - 
gene på  en liten  gruppe av m ennesker. Jeg  skulle tro  a t vi ved neste 
års ta riffrev isjon  v il ha som g runn lag  det nye indeksta lle t fra  S ta t
istisk  S en tra lbyrå .

Så er spørsm ålet: Skal vi ta  fellesoppgjør e ller forbundsvise opp
gjør? Jeg  er tilhenger av oppgjør for de enke lte  ta riffav ta le r. Men 
vi kan  ikke tro  a t vi lever h e lt uavhengige av hverandre , slik  a t det 
som et forbund  gjør ikke få r  innv irkn ing  på  and re  om råder. Ia llfa ll 
hvis det b lir  konflik t v il fo rbundene få  innv irkn ing  på  hverandre. 
K onflik t fo r enkelte  fag og in d u strie r vil be ty  a t også andre  v il b li 
tru k k e t m ed. Hvis k ra ftv e rk en e  stopper, hvor m ange vil få  arbeid  
da? D et sam m e spørsm ålet k an  vi stille  hvis transpo rtfo lkene  stop
per tilfø rslene av olje og bensin. D et d re ie r seg h er om små grupper, 
m en de kan  trek k e  m ange m ed seg. Selv om forbundene ta r  opp
gjør hver fo r seg, m å de i en viss grad  ta  hensyn til hverandre . Jeg  
tro r, som sagt, a t det vil væ re  rik tig  a t h v e rt fo rbund  gjør opp for 
seg neste  år.

For enkelte  g rupper v il de t b li vanskeligheter i alle fall. D et g je l
der f. eks. g rupper innen tran sp o rten  —  lan d tran sp o rten  og ru teb il-  
sjåførene, som nesten  ikke h a r noen lønnsglidning. De h a r v æ rt u t 
sa tt for k u rtise  og få tt sy m patie rk læ ringer fra  borgerlig  hold. De 
skal innfris neste  år. D et skal vi sørge for. Vi h a r allerede sagt til 
A rbeidsg iverforen ingen  a t den skal få  betale  for den halloi som fra  
borgerlig  hold er laget om kring disse gruppene. D et b lir en vanske
lig situasjon, m en den få r  vi ta.

N år det g je lder ru teb ilsjåfø rene, h ar vi laget e t ru teb ilk a rte ll, som 
skal forsøke å sam ordne k ravene og arbeidsforholdene m est m ulig 
for dem  som arbeider i ru teb iltra fik k en . Vi håper det v il gi re su l
ta te r  neste  år.

Jeg  vil nevne en sak til: kvinnelønningene. I Sverige h a r de fu n 
n e t fram  til en ordning. D et kan  d isku teres om det er en god ordning, 
m en den rek k e r ia llfa ll et s tykke på vei. I Sverige re iste  de i å r 
saken i hele sin bredde. Vi vil også g jøre det neste år. H er m å opp
legget bli det sam m e for de forsk jellige forbundene som h a r kv in n e
lig a rbeidsk raft.

N este å r vil bli e t livlig  år. Vi h a r en a ltom fattende ta riffre v i
sjon, kongress i m ai og stortingsvalg  i septem ber.

T il s lu tt vil jeg  nevne en sak som er kjedelig , m en som også vil 
få  be tydning  for tariffrev isjonen . D et er den dom m en vi fikk  i v in 
ter, da LO ble døm t t il  skadeerstatn ing , den  såkalte  Schøyen-dom - 
m en. D ette  er noe n y tt i norsk  arbeidsre ttsp raksis. S iden vi i 1915 
fik k  A rbeidstv istloven  og fram  til denne dom m en er LO ikke b litt 
døm t til skadeerstatn ing . 1 et p a r tilfe lle  er de t lag t ned påstand
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om å g jøre ansvar gjeldende overfor LO, m en det h a r ikke ru k k e t 
fram . 1 Schøyen-saken  kom  A rb e idsre tten  ti l  de t re su lta t a t LO 
skulle dømmes. D et er en alvorlig  affæ re. D om m en er b eg runnet 
m ed a t LO ikke h ar g jo rt nok for å h ind re  en ulovlig  konflik t — 
u ten  at re tte n  definerer hva som er nok. Ved enhver u lovlig  kon
flik t vil A rbe idsre tten  kunne si a t LO ikke h a r g jo rt nok. E tte r 
A rbeidsre ttens forto lkn ing  kan  vi ikke oppfylle de fo rp lik telsene vi 
p å ta r  oss n å r  v i und erteg n er ta riffav ta lene . D et h a r re is t spørsm ålet 
om LO skal undertegne av talene. D ette  er ikke en le tt  sak. T ariff
av talene og H ovedavtalen  h a r ikke para lle ll u tløpstid . H ovedavtalen  
er s lu tte t for lenger tid  og går u t 31. desem ber 1961. Da skulle vi 
e tte r  god gam m el sk ikk  væ re  noenlunde ferd ig  m ed tariffrev isjonen .

S ek re ta ria te t h a r n edsatt en kom ité som b estå r av tre  ju ris te r. 
M entsen og meg. Vi skal se på denne saken —  om LO skal gå u t 
som p a rth a v e r i de o rd inæ re  ta riffav ta len e  og i H ovedavtalen. Vi 
e r så v id t begynt. Vi h a r få tt et arbeidsdokum ent, m en noe endelig 
s tan d p u n k t h a r vi ikke. Vi v il arbeide så m ye m ed saken  a t vi h ar 
e t s tand p u n k t k la r t til kongressen neste år.

D et h a r v æ rt m ye diskusjon om Schøyen-dom m en. H ele b o rger- 
pressen h a r  v æ rt fo rarge t over a t M entsen u tta lte  m isnøye med 
dom m en, at arbeiderp ressen  tok avstand  fra  den og a t k am eraten  
v å r i A rbeiderb ladet re iste  spørsm ålet om A rbe idsre tten  h a r  den 
rik tige  sam m ensetning. D et h a r i borgerpressen  v æ rt m ye fo ra r
gelse, m en det skal vi ikke ta  så høytidelig . D et skulle b are  m angle 
a t m an i e t dem okratisk  sam funn ikke skulle kunne k ritise re  en dom. 
D om stolen e r den tred je  sta tsm akt. Vi h a r  lov til å k ritise re  S to r
tinget og R egjeringen, vi h a r også lov til å k ritise re  dom stolene. D et 
h a r v æ rt g jo rt m ange ganger. Vi h a r også lov til å si a t m an bør 
f ly tte  på dom m ere, ikke fordi v i e r uenig  i en  bestem t dom, m en 
ford i dom stolen ikke h a r en sam m ensetning som svarer til opp
gavene. Jeg  vil ikke si a t det e r nødvendig  å endre  på A rbeids
re tten s  sam m ensetning. D et er jeg  ikke sikker på, m en den enke lte  
sam funnsborger h a r re tt  til å gi u ttry k k  for e t slik t syn. 1 gam le 
dager v a r det ikke så ualm innelig  a t de t ble k rev d  endringer i dom 
stolenes sam m ensetning. Vi husker den tiden  da arbeiderbevegel
sens fo lk  skulle døm m es i alle  tilfelle . Hvis de ble frifunne t, jam re t 
borgerpressen. Jeg  husker a t de t ble re is t k rav  om å avskaffe  ju ry en  
fordi enkelte  fr ifan t våre  folk. Vi skal ikke b ry  oss om h yste rie t i 
borgerpressen  e tte r  Schøyen-dom m en. A t en ju r is t som det b lir  sagt 
tilh ø re r arbeiderbevegelsen , h a r  v æ rt u te  på sam m e m åte m ed in n 
legg i A rbeiderb ladet, skal vi h e ller ikke ta  så høytidelig.

Vi er nødt til å ta  Schøyen-dom m en opp til alvorlig  drøftelse. 1 
Sverige er de enige om a t det svenske LO og den svenske A rbeids-
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giverforen ingen  ikke skal saksøke hverandre . D et overla te r de til 
underorganisasjonene. H vorfor saksøkte N orsk A rbeidsgiverforening 
LO? D et vet vi ikke. Jeg  skulle an ta  det skyldes aggressive k re fte r 
som k jø re r på —  til tross for a t de m åtte  v ite  a t en dom  m ot LO 
m åtte  få konsekvenser for arbeidslivet i fram tiden . L ikevel gjorde 
de det. Jeg  tro r  nok a t enkelte  av A rbeidsgiverforeningens folk 
skulle ønske a t den dom m en ikke v a r b litt avsagt. In n til de tte  b lir 
re tte t på, kan  ikke forholdet m ellom  organisasjonene bli det sam m e 
som tid ligere.

Diskusjonen
Karsten  Torkildsen,  S ek re ta ria te t: Jeg  tro r  det e r r ik tig  a t vi 

ikke in n la te r oss på  opplegg til ta riffrev isjonen  nå. D et er for tidlig. 
Men jeg  tro r  vi skal ta  m ed noe av  de v irkn ingene som henger igjen 
e tte r  fellesforslaget. To vesentlige ting  henger igjen. Den ene er fo r
to lkningen av kom pensasjonsspørsm ålet i forbindelse m ed arbeids
tidsforkorte lsen . D et er et v ik tig  spørsm ål som ligger der. M ange 
forbund er u tålm odige og ser m ed forven tn ing  fram  til 1961. Det 
andre  som jeg  vil nevne, e r a t vi ikke kan  inngå en ny  3 -årig  avtale. 
Vi h a r  ikke g lem t det som skjedde ved indeksoppgjøret i august 
1958. For det tred je : Vi skal væ re  k la r over a t forbundsvise fo r
hand linger h a r sin begrensning. Form annen  v a r inne på det. 
A rbeidsg iverforen ingen  la r  ikke den enkelte  in dustri gå alene u t i 
konflik t. M en jeg  tro r  det e r av veldig betydning  a t vi nå få r fo r
bundsvise fo rhandlinger. D et er nå 4— 5 å r siden forbundenes re p re 
sen tan te r kom  til forhandlingsbordet. D et sk je r m ye på 5 år.

Vi h a r  h a tt en stagnasjon i in teressen  for faglige m øter. M ange 
spør hva som er årsaken . Vi få r høre at a lt bestem m es i Oslo. D ette 
a t m edlem m ene ikke få r velge sine folk som skal sitte  ved fo rh an d 
lingsbordet og m otivere sine krav , h a r en veldig v irkn ing  innad på 
foreningslivet.

Vi k an  kom m e i den situasjon a t et fellesoppgjør om de store 
spørsm ålene kan  bli ak tuelt. Jeg  er ikke overbevist om a t bed rifts- 
pensjoneringen  vil væ re  løst før ta riffrev isjonen  1961. Vi m å arbeide 
fo r a t disse generelle  spørsm ålene b lir løst. D et e r  også m ange sæ r
k rav  å fo rhandle  om. Jeg  vil be om a t forbundene få r god tid  til 
forberedelsene. La det ikke gå u tover novem ber fø r forbundene kan  
ta  fa tt.

Bjarne Klafstad, N orsk E lek trik e r- og K arftstasjonsfo rbund : 
Form annen  nevn te  k ra tfverkene, og jeg ser det som en u tfo rd ring  
til meg. Vi h a r tid ligere  ta t t  forbehold om k raftverkene. Vi fikk  et 
løfte fra  rep resen tan tsk ap e t om a t k ra ftv e rk en e  skulle kom m e i en 
sæ rstilling  ved fellesoppgjøret. D et skjedde ikke. Vi k ritise rte  ikke
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LO for det. Vi vet at det er m ange hensyn  å ta  under e t felles
oppgjør.

D et fak tiske  forhold  er a t betjen ingen  ved k ra ftv e rk en e  i N orsk 
A rbeidsg iverforen ing  h a r kr. 2.000.00 m indre  i lønn enn betjen ingen  
ved sta tens og kom m unenes k ra ftv e rk . Vi få r  stad ig  sk riv  med 
k lager over lønningene. Vi k an  ikke svare  annet enn  a t lønningene 
er låst fast til 1961. Ved tariffrev is jo n en  vil fo rbundet sette  alle 
k re fte r  inn  for å re tte  på  opplagte m isforhold og uholdbare  forhold. 
Jeg  går u t fra  som g itt a t vi få r  LO ’s fu lle  støtte. Vi h a r nå  de største 
vanskeligheter m ed å beholde m edlem m ene. Spørsm ålet er hvor 
m ange m edlem m er v i h a r igjen ved ta riffrev isjonen  1961. E nkelte  
g rupper h a r  vi m istet. A ndre h a r vi få tt stagget m ed lø fte  om k ra f
tig  innsats neste år.

Einar Strand,  NNN: E tte r a t jeg  hadde sett re fe ra te t av fo r
m annens 1. m ai-ta le , v a r jeg  s te rk t in te ressert i å hø re  u tredn ingen  
på  d e tte  m øtet. Den stem te ikke m ed o versk riften  i enkelte  aviser 
om a t det allerede v a r avg jo rt a t det neste å r skulle bli forbundsvise 
oppgjør. Jeg  v il be om a t det b lir  ta t t  hensyn til én  ting: Vi h a r i 
LO fu lg t det p rinsipp  a t vi skulle gå inn for å heve de lavestliggende 
gruppene. D et e r verd  å se på om forbundsvise oppgjør vil tjene  
det p rinsippet. T idligere h a r vi h ø rt e tt a rgum ent i denne fo rsam lin 
gen: Skal vi føre fram  m erkesaker, kan  det ikke sk je  ved fo rbunds
vise oppgjør. S ist fikk  vi 45 tim ers arbeidsuke. Skulle  vi h a tt  fo r
bundsvise oppgjør, kunne  m ange sk u tt en h v it p inn  e tte r  45 tim ers 
uke. Nå h a r vi bedriftspensjoneringen . Jeg  skulle tro  a t de fo rh an d 
lingene som nå  b lir ført, ikke vil gi resu lta t. Spørsm ålet m elder seg: 
K an  vi oppnå bedriftspensjonering  ved forbundsvise oppgjør, eller 
vil det bli le tte re  på felles basis? Vi kan  ta  sjansen på a t a rb e id e r- 
f le rta lle t b lir  s ty rk e t ved valget og k jø re  bedriftspensjoneringen  
fram  gjennom  S to rtinget. Vi kom m er ikke fra  a t vi m å gå inn  for 
de lavestløn te gruppene. Vil de øvrige gruppene ta  sjansen på å 
stø tte de lavestløn te  gruppenes krav?

A rne  Barlie, NNN: F orm annen  sa a t vi ikke lever uavhengig 
av hverandre. En skulle tro  noe annet n å r vi ser lønnsoppgjørene for 
s ta t og kom m uner.

Form annen  nevn te  også stagnasjonen i m edlem stalle t i LO. N år 
de som begynner i en jobb, få r høyere lønn enn tariffen , hvorfor 
skal de da organisere seg hos oss? H va glede h a r en da av å sitte  
som tillitsm ann?

Tor Aspengren,  S ek re ta ria te t: Om vi ikke kan  ta  ree lt s tan d 
p u n k t til ta riffrev isjonen  1961, h a r vel de fleste  d isk u te rt p rob le
m ene, slik a t visse k o n tu re r e r k lare . 1 Je rn  og M etall h a r vi d rø f
te t spørsm ålet om m instelønnssatsene. U tv ik lingen  h a r v æ rt slik  a t
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fo rtjenesten  h a r g jo rt e t voldsom t sprang  i re lasjon  til tim elønnen. 
T idligere v a r det et våpen i våre  h en d er a t n å r  det ikke b le  enighet 
om akkordsatsene, skulle det arbeides på daglønn. Nå b ru k e r 
arbeidsg iverne denne bestem m elsen ti l  sin fordel. De er k la r  over a t 
dersom  det ikke b lir  oppnådd en ighet om akkorden, h a r  de e t  våpen 
i sin hånd. I Sverige ble det re is t k rav  om rad ik a l heving av m inste
lønnssatsene, m en det svenske J e rn  og M etall sa a t de b e ty r ikke 
noe. Vi vil vu rdere  situasjonen  og gå inn  for å få  hevet m instelønnin
gene. Jeg  håper vi ikke vil oppleve den sam m e diskusjon som i 
Sverige.

En annen ting  jeg vil nevne, e r a t det prosentuelle  tillegget ved 
indeksoppgjøret fø rte  til a t de lavest lønte fik k  de t m inste  tillegget. 
Jeg  h åp e r vi ikke opplever det på ny tt. Jeg  skal ikke ellers kom m e 
inn på problem ene, m en jeg  ville  nevne dette.

Bjarne Dahlberg, N orsk B ak er- og K onditorforbund: Jeg  tro r  ikke 
vi på neste  rep resen tan tskapsm øte  kan  unngå å g jøre ved tak  m ed 
sik te på  tariffoppg jø re t neste  år. D et v ille  væ re  uansvarlig  å ikke ta  
hensyn til de gruppene som S tran d  nevnte. Visse p rin sipper m å vi 
ha. N år S ek re ta ria te t fo rbereder tingene, m å det v ite  a t det e r  uhyre 
stor sk ilnad  på gruppene. K arsten  Torkildsen sa a t neste å r  er det 
5 å r  siden det ble fo re ta tt et tekn isk  rev isjon  av  avtalene. Jeg  vil 
tilføye: N este å r er det 5 å r siden enkelte  g rupper fik k  lønnsfor
bedring. De h a r ligget på  det sam m e n ivå og altså  få tt en betydelig  
senking av  reallønnen. S ek re ta ria te t m å ta  fo r seg lønnsbildet n år 
de t skal trek k e  opp prinsippene. Jeg  vil u n d erstrek e  a t det også m å 
ta  m ed i b e trak tn in g en  de økonom iske konsekvenser u tlikn ingen  
m å få.

R udolf  Eriksen, N orsk B ek ledn ingsarbeiderforbund: M ange h ar 
sp u rt hvordan  det k an  forholde seg a t det fø rst ble in n g å tt fo rlik  i 
S chøyen-konflik ten  og e tte rp å  kom m er en dom. D et vanlige n å r m an 
inngår forlik , er a t m an g a rd e re r seg m ot ersta tn ingsk rav .

Erik Eriksen, N orsk T re industria rbe iderfo rbund : D et er stor 
sk ilnad  på  lønningene. E nkelte  tjen e r kr. 4.00 i tim en, andre 
kr. 10.00. Også innen det enkelte  forbund  kan  det væ re  stor forsk jell. 
M edlem m ene k rev er a t organisasjonen skal v a re ta  alles in teresser. 
Jeg  vil ikke k ritise re  LO for det som e r g jo rt i re tn in g  av u tjam ning . 
Jeg  vet hvor vanskelig  det er. Spørsm ålet e r om forbundene ikke 
k an  gå til e t m er åpen t sam arbeid. Før rev isjonen  i 1956 hadde jeg 
in n try k k  av a t fo rbundene helst ville hem m eligholde hva  de ak te t å 
kreve. Jeg  e r k la r  over a t enkelte  av  oss er i b ran s je r som h a r liten  
m argin  å gå på. B ransjen  h a r dårlig  lønnsevne. K an det lykkes et 
sakkyndig  u tva lg  å ta  hele de tte  p roblem et opp? Jeg  h enstille r til 
S ek re ta ria te t å se på dette.
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W alther Edfeldt,  N orsk K jem isk Industria rb e id erfo rb u n d : En 
klubbform ann  i dag fo rhand le r å re t rund t. I f jo r hadde vi ved m in 
bed rift 30 forhandlingspro tokoller. De fleste m øtene fø rte  til fo r
bed ringer for enkelte. Vi m å kom m e fram  til en ta r if f  som svarer 
til levevilkårene. P å  den b ed riften  hvor jeg  arbeider, e r de t lønns
forsk je ll på k r. 4000.00— 5000.00. D et er ikke ra r t  a t de t b lir gn is
ninger. Jeg  m ener det nå e r r ik tig  m ed forbundsvise fo rh an d lin 
ger, slik at vi kan  få legge fram  sakene våre. Vi m å få  lø fte t m inste
lønnen, slik  a t det ikke b lir så stor forsk je ll på lønningene.

Oscar Olsen, Oslo Fylke: P rin sip ie lt e r jeg  enig m ed dem  som 
sier a t vi s tå r s terkest ved sam let oppgjør og a t v i på  den m åten  
best kan  heve de lavest lønte. Selv tilh ø re r jeg  T ransporten , som er 
lav t lønt. M en det er e t a lm innelig  ønske a t vi denne gangen få r  fo r
bundsvise oppgjør, helst gruppevis. E t av argum entene  som L anda- 
fo rbundet b ru k er e r dette : D et er an d re  som avg jø r deres lønnsfor
hold. D et vil væ re  re n t tak tisk  r ik tig  a t vi n å  få r  e t eget oppgjør. 
T ransporten  s tå r i en sæ rstilling . Form annen  nevn te  a t vi ved å 
stoppe tilfø rselen  av olje og bensin k an  trek k e  m ange m ed oss. Jeg  
tro r det ville væ re  tak tisk  k lok t å prøve det denne gangen.

N år det g je lder det spørsm ålet som R udolf E riksen reiste, vil jeg  
nevne a t vi selvfølgelig trodde a t e rs ta tn in g sk rav e t ville  bli fra fa lt 
n å r  det ble forlik . Vi ble høylig fo rbauset da e rs ta tn in g sk rav e t kom. 
N år det kom, tro r  jeg  det e r rik tig  som N ordahl sa, a t det skyldes 
aggressive k re fte r  i A rbeidsgiverforeningen. Vi skal væ re  oppm erk
som på a t Schøyen også fikk  en sm ekk, og a t det nå e r sk ifte t d irek 
tø r ved Schøyen.

Bjarne Andresen,  N orsk P ap irin d u stria rb e id erfo rb u n d : H va skal 
vi gjøre fo r å få  våre  arb e id sk am erate r fagorganiserte?  D et er 
i dag et av de største problem ene. L ibertas d riv er en iherd ig  kam p- 
pan je  for å få  a rbeiderne  vekk  fra  LO. D et er ikke nok at vi innen 
de enkelte  forbund d rø fte r organisasjonsproblem ene. D et m å kom m e 
et u tsp ill fra  høyere hold. D et ven te r vi på.

K jøn ik  Kjøniksen,  S ek re ta ria te t: D et er vanskelig  å gi noe posi
tiv t b id rag  til d iskusjonen om ta riffrev isjonen  1961. Jeg  vil u n d e r
s treke  det form annen  sa om tils lu tn ing  ti l  LO. M edlem sstatistikken 
er ikke gunstig. Ved neste  års ta riffrev is jo n  m å v i skape den tillit 
som er nødvendig og som kan  gjøre tils lu tn ingen  større. Jeg  skal 
ikke kom m e inn på  T ransporta rbe iderfo rbundets problem er. Vi h a r 
g rupper som ligger e tter. Jeg  håper vi k an  få re tte t  på det. De fleste 
av våre  ta r iffe r  løper u t om høsten. Vi kan  ikke i dag v ite  hvordan 
det vil ligge an  neste høst. Vi h a r få tt stø tte  fra  u v an t hold, m en 
det skal vi ikke legge så m ye v ek t på.

Jeg  tro r  1 -årig  tariffperiode  ville væ re  uheldig, ia llfa ll for v å rt
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forbund. Vi h a r ca. 700 overenskom ster m ed b ed rifte r u tenfor A r
beidsgiverforeningen. Vi v ille  ikke bli ferdig  m ed den ene ta r if f 
rev isjonen  før vi m å tte  begynne på  den neste.

Harald E. Olsen. LO ’s d istrik tskon to r, P orsgrunn : —  Vi h a r et 
synkende m edlem stall som fo rm annen  sa. D et v irk e r iron isk  a t m ed- 
lem skam panjen  i ju b ileum såre t 1959 ga slike re su lta te r. H va e r å r 
saken? En av dem  e r  a t vi h a r bygd u t en sosiallovgivning på  så 
m ange om råder a t en  uo rgan isert fø ler seg tem m elig  trygg. N år vi 
opplever a t uorgan iserte  tjen e r m er enn organiserte, b lir ikke b ildet 
bedre. Vi h a r et godt sam arbeid  m ed A rbe iderpartie t, m en i kom 
m uner m ed a rb e id e rp a rtifle rta ll opplever vi a t de som stå r u ten for 
LO få r  s tø rre  lønn enn de som stå r i K om m uneforbundet. Vi m å 
også kunne stille k rav  til dem  som rep resen te re r oss i den politiske 
arbeiderbevegelse. En annen  ting  jeg  vil peke på er a t v i begynner 
å m iste den kon tak ten  vi hadde gjennom  de fy lkesvise årsm øtene. 
K ansk je  v i bu rde  begynne å sam le folkene i de enkelte  fy lk e r til 
m øter av  og til. Vi h a r ta p t m ye på  a t den k on tak ten  er s ja lte t ut. 
Vi m å også satse m er på opplysningsarbeidet. Vi kan  ikke ofre nok 
på den sektoren. E t an n e t spørsm ål er om vi ikke bu rde  b ru k e  r e 
klam e. U tn y tte r vi avisene slik  vi burde?

K je ll  Jensen,  N orsk T obakkarbeiderfo rbund : H ovedspørsm ålet
er om vi skal ha fellesoppgjør e ller forbundsvise oppgjør. Personlig  
m ener jeg  a t de t e r nødvendig m ed forbundsvise oppgjør. V i m å se 
dette  i sam m enheng m ed stagnasjonen  i m edlem sbevegelsen i LO. 
D et er en belastn ing  for organisasjonen overfor m edlem m ene a t vi 
h a r lange ta riffperioder. Vi m ister kon tak ten , og m øtein teressen  b lir 
svak. Vi få r  m edlem m ene fram  n å r de skal ta  stilling  til tarifforslag . 
Vi bør ikke ha k o rte re  av taleperiode enn  2 år. 1 års av ta le  vil ikke 
væ re  gunstig. D et ville skape uro  på de enkelte  arbeidsplasser. 2 -årig  
av ta le  m ed helau tom atisk  indeksregu lering  er de t m ål vi m å sette 
oss. Selvfølgelig kan  vi ha generelle  fo rhand linger om spørsm ål av 
generell art, f. eks. likelønnsspørsm ålet. Jeg  tro r  det b are  kan  løses 
gjennom  felles forhandlinger.

Konrad Nordahl,  S ek re ta ria te t: Ingen flere  h a r  fo rlang t ordet, 
og deb a tten  er avslu tte t. Vi ligger fo ran  tim eplanen, m en vi av b ry 
te r  m øtet nå  og s ta rte r  i m orgen kl. 9.30.

Boikotten  av sørafrikanske varer.
O nsdagens m øte tok  til kl. 9.30. P ro toko llen  fra  tirsdagens m øte 

ble opplest og godkjent.
Konrad Nordahl, S ek re ta ria te t: Før vi ta r  fa tt  på  dagsordenen, 

h a r vi e t p a r saker. S ek re ta ria te t h a r  h a tt m øte i dag. Vi d rø fte t
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spørsm ålet om å forlenge bo iko tten  av sø r-a frik an sk e  varer. Den er 
fa s tsa tt til m ånedene mai, jun i, m en vi h a r sagt a t den m uligens 
vil b li u tv idet. Vi h a r lov t å gi varse l innen  15. mai. S ek re ta ria te t 
h a r b eslu tte t å u tv ide bo ikotten  også til m ånedene ju li og august.

Aug. Crowo, N orsk T ranspo rtarbeiderfo rbund : U nder fo rm an 
nens redegjørelse i går feste t jeg  meg ved  a t han  sa a t v i m å 
ha forbindelse også m ed m ennesker som ikke er v åre  politiske v en 
ner. Jeg  er fu llt u t enig i a t bo ikotten  b lir  forlenget. Jeg  vil nevne 
et tilfe lle  vi hadde i B ergen i fo rrige uke. D et ble p å s tå tt a t sø r
afrikansk  f ru k t ble om ladet i England, så om ladet i B ergen og 
sendt nordover. Som tillitsm ann  vil jeg  k la r t si fra  a t hvis losse
arbeiderne  i B ergen sier a t de n ek te r å losse og laste  sø r-a frikanske  
v arer, v il de få m in velsignelse.

Konrad Nordahl, S ek re ta ria te t: Jeg  v il g jøre oppm erksom  på 
a t d e tte  er en kjøpeboikott. Vi h a r  henstilt a t ingen k jøper sør
afrikanske  v arer. D et er ikke en p ro d u sen t- e lle r transportbo iko tt. 
Vi m åtte  nylig  betale  en skadesersta tn ing , og vi vil ikke ha  flere. 
Jeg  vil poengtere a t d e tte  ikke er en arbeidsblokade. N ekting  av 
lossing og lasting  er en ta riffs trid ig  handling. Vi h a r bare  sa tt i verk  
en kjøpeboikott.

K jøn ik  Kjøniksen,  S ek re ta ria te t: Både T ransportin ternasjonalen  
og den skandinaviske sam arbeidsorganisasjon h a r d rø fte t om 
vi skulle trek k e  losse- og lastearbeiderne  inn  i boikotten. Vi h ar 
fu n n e t a t det ikke ville  væ re  form ålstjen lig  og igangsette  en b lo 
kade av en slik  art. D et m å vi bøye oss for, også lossearbeiderne i 
Bergen.

S ek re ta ria te ts  ved tak  ble ta t t  til e tte rre tn in g .

Schøy en-dom m en.

P. Mentsen, S ek re ta ria te t: Jeg  vil g jerne  si noen ord om et 
spørsm ål som ble re is t h er i går e tterm iddag . D et g jelder spørsm ålet 
fra  R udolf E riksen om hvordan  s tre iken  ved Schøyen kunne heves 
m ed forlik  u ten  a t vi hadde få tt  g a ran ti m ot e rsta tn ingsansvar. D et 
e r a lltid  to p a rte r  i et kon trak tfo rho ld , det g je lder også forlik . Vi 
m å skille m ellom  lovlige og ta riffs trid ig e  stre iker. Ved Schøyen v a r 
det en ta riffs trid ig  streik . Ved lovlig konflik t kan  det stilles b e tin 
gelser i fo rliket. D et b rø t u t konflik t ved Schøyen 3. oktober i fjor. 
A rbeidet kom  i gang 5. oktober. A vta len  g ikk u t på  a t det ikke 
skulle reises ersta tn ingsansvar. F ire  dager senere b rø t det u t ny 
konflik t. D et lyktes ikke å få a rbeidet i gang før A rbe idsre tten  v ar 
satt, 13. oktober. V åre ju r is te r  m å tte  e rk jenne  a t de t v a r en  ta r if f 
strid ig  konflik t. A rbeidsre ttens fo rm ann  søkte forlik , og det ble ta t t
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opp forliksfo rhand linger om na tten . D et ble enighet om a t arbeidet 
skulle gjenopptas. A rbeidsg iverforen ingen  k revde a t det skulle skje 
betingelsesløst. D et fikk  vi bort. I stedet ble det sagt a t m an senere 
skulle d isku te re  de problem ene som fø rte  til streiken.

Jeg  bør kansk je  tilføye: Vi v a r overrasket over a t den annen 
p a r t gikk til søksm ål. De hadde ikke fra sk rev e t seg re tten , m en det 
er a lm innelig  b lan t gentlem en a t n å r  m an h a r in n g å tt et forlik, 
går m an ikke til re tten  e tterpå . Vi kan  altså  ikke b e trak te  alle i 
A rbeidsg iverforen ingen  som gentlem en. U nder A rbeidsre ttens fo r
hand linger prøvde vi å u tn y tte  d e tte  a t det v a r in n g å tt forlik . Det 
b le det ikke ta t t  hensyn til. M itt in n try k k  er a t A rbeidsre ttens fle r- 
all v a r m er o p p ta tt av spissfindigheter og h å rk o k te  ju rid iske  fo r
m u leringer enn av det som hadde fø rt til konflik ten .

Bedriftspensj oneringen.

A l f  Andersen,  S ek re ta ria te t: D et ville  v æ rt hyggelig og b ra  om 
vi på dette  m øtet hadde k u n n e t legge fram  et fu llt ferd ig  forslag. 
D et v a r fo ru tsetn ingen . N år den ikke h a r  ho ld t stikk , h a r det m ange 
årsaker. F ørst og frem st skyldes det a t bedriftspensj oneringen er 
en alvorlig  h istorie av store d im ensjoner og m ed m ange problem er. 
D et er partenes fo ru tse tn ing  a t vi skal prøve å væ re  ferd ig  i 1960. 
D et vil da bli lag t fram  forslag  senere i år.

K ongressen i 1957 gjorde ved tak  om bed riftspensjonering. S ek re
ta r ia te t b eslu tte t å reise k rav e t ved ta riffrev isjonen  i 1958. Et 
u tva lg  ble ned sa tt til å u tred e  spørsm ålet. D et avga innstilling  i 
s lu tten  av  1957, og jeg  redegjorde for den innstillingen  på  re p re 
sen tan tskapsm øtet i ja n u a r  1958. E tte r ta riffrev is jo n en  h a r begge 
organisasjonene oppnevnt en felleskom ité. F ra  LO m øter K arsten  
Torkildsen, Odin Rønbeck, O tto Totland, Tor A spengren, Jon  R ik- 
vold og jeg. Vi hadde v å r t fø rste m øte 28. ju li 1958. Vi h a r siden 
stad ig  h a t t  m øter og d isk u te rt n æ r sagt a lt som k an  kom m e opp i 
forbindelse m ed bedriftspensj oneringen. Men det d re ie r seg h er om 
et s to rt om råde som m å ta  sin tid. Vi reg n er m ed at en ta riffe ste t 
pensjon vil om fatte  3— 400 000 m ennesker. D et er ikke m ulig å 
kom m e inn på alle d e ta lje r her, m en jeg  skal nevne noen av hoved
problem ene.

På hv ilken  m åte skal bedriftspensj oneringen adm inistreres?  En 
rekke  a lte rn a tiv e r h a r v æ rt fram m e. D et h a r  v æ rt spørsm ål om fo r
bundene skulle overta  adm inistrasjonen, vi h a r d isk u te rt spørsm å
le t om egen adm inistrasjon , spørsm ålet om sam arbeid  m ed fo rsik 
ringsselskapene, R ikstrygdeverket, A lderstrygden  osv. A lle a lte r 
n a tiv e r h a r v æ rt d isku tert. Nå s tå r  det tre  tilbake: Spørsm ålet
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om sam arbeid  m ed forsikringsselskapene. R ikstrygdeverket eller 
egen adm inistrasjon. E tte r de t siste m øtet kan  vi fo rresten  stryke  
forsikringsselskapene også. T ilbake s tå r da b are  to a lte rn a tiv e r: 
sam arbeid  m ed R ikstrygdeverket e lle r egen adm inistrasjon , m en 
de tte  er lang t fra  k larlag t.

D et er av vesentlig  be tydn ing  for oss a t v i få r  en v a n n te tt in n - 
kasso-ordning. F or begge p a r te r  e r det av vesentlig  be tydn ing  at 
vi k an  bevare  ordningens k a ra k te r  som ta riffe s te t pensjon. B ed rifts
pensj oneringen kan  ikke innkorporeres i de offentlige trygder. D ette 
e r e t av  de vanskelige spørsm ålene å løse. Jeg  er ikke i tv il om 
a t det b illigste og m est rasjonelle  v ille  væ re  å betale  inn  prem ien 
ti l  R ikstrygdeverket og trygdekassene, m en det e r et u løst spørsm ål 
om de t b lir  slik  e ller ikke.

H vem  skal pensjonen om fatte? Da fagbevegelsen re iste  spørsm ålet 
om bedriftspensj onering, v a r det som et faglig  fram stø t. Den må 
bevares som en faglig  avtale. Vi re iste  spørsm ålet om av talen  bare  
skulle gjelde organiserte  a rbeidere  ved A rbeidsgiverforeningens b e 
d rifte r. D et m øtte m otstand  fra  A rbeidsg iverforen ingens side. U tv a l
get fan t de t nødvendig å forelegge spørsm ålet for S ek re ta ria te t. 
Spørsm ålet v a r om vi skulle holde på et s lik t standpunk t. S ek re
ta r ia te t b eslu tte t a t vi i henhold til Fellesforslaget skulle d isku tere  
alle løsninger som kunne kom m e på tale.

D et m elder seg m ange problem er, ikke m inst i forhold til de be
stående pensjonsordninger. E nkelte  b ed rifte r h a r nå pensjonsord
ning. A lle disse tingene vil løses e tte r  hvert. Vi arbe ider e tte r  den 
hovedlin je a t alle  o rdn inger som er dårligere  enn det vi kom m er 
fram  til, skal innkorporeres i den nye bedriftspensj onsordningen. 
B edre pensjonsordninger la r  vi bestå.

Så er det spørsm ålet om pensjonsordningens omfang. L O -u tvalget 
v ille  ha m ed også enke- og barnepensjon . Fellesforslaget h a r bare  
ta t t  m ed egen pensjon. Vi h a r h e lt fra  begynnelsen  av re is t spørs
m ålet om også enke-, b a rn e - og invalidepensjon. D et s tå r åpent. Det 
■hele e r e t kostnadsspørsm ål. N å h a r  vi få tt m elding fra  A rbeids
giverforen ingen  om a t de er in te ressert i å k n y tte  enkepensjon til 
bedriftspensj onen. De sier at de vil t ilby  LO også enkepensjon. Det 
m å m an si e r veldig generøst n å r m an vet a t vi re iste  spørsm ålet 
først. M en vi m å se d e tte  i re lasjon  til Fellesforslaget, som bare  
ta le r  om egenpensjon. Vi v il fo rtse tte  diskusjonen om dette. Vi h ar 
sagt a t vi også er in te ressert i enke- og barnepensjon, m en vi kan  
ikke kjøpe den fo r enhver pris.

N år bedriftspensj oneringen skal væ re  en påbygging av a ld ers
trygden , v il det væ re  rim elig  a t også bedriftspensj onen begynner 
ved 70 år. De fleste pensjonsordninger h a r en opptjen ingstid  på
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30 år. D et er nå  b litt hevet til 35 å r  i endel tilfelle, i enkelte  t i l 
felle til 40 år. D et er ikke spørsm ål om 30 e ller 35 å r ved sam m e 
bedrift. Pensjonen  vil følge vedkom m ende fra  b ed rift til bedrift, og 
e tte r  m in m ening kan  det ikke da væ re  sæ rlig  betenkelig  å gå med 
på  en opptjen ingstid  på 40 år.

D et er en ighet om a t vi m å ha en sm idig overgangsordning. Jeg  
tro r  ikke det v il bli vanskelig  å få  ak sep te rt de re tn ingslin jene  som 
L O -u tvalget h a r tru k k e t opp m ed en opp tjen ingstid  på 20 å r i 
overgangen og m ed red u serte  pensjoner for dem  m ellom  50 og 68 år. 
De over 68 å r vil ikke kom m e med. D ette s tå r åpent. D et er m ulig 
a t alle kan  få noe. D ette er i høyeste grad  et kostnadsspørsm ål. Det 
e r de eldre som tre k k e r p rem iene opp. For en 65-åring  b lir  prem ien  
sju  ganger så stor som for en 25-åring, selv om 65-åringen  b are  få r 
en k v a rt pensjon.

D et er en ighet om prem iefritakelse  under sykdom  på sam m e v il
k å r som under syketrygdloven. D et er også enighet om a t de som 
tre r  u t av pensjonsordningen, skal få oppsatt pensjon, m en de vil 
ikke bli de lak tig  i den standardhøyning  m an even tu e lt kom m er 
fram  til.

D et vil kansk je  væ re  rik tig  å opplyse a t det v a r tem m elig  stor 
uoverensstem m else m ellom  A rbeidsg iverforen ingen  og oss fo r ikke 
så lenge siden. D en så u t til å velte  hele pensjonsspørsm ålet. F o ru t 
for e t m øte 1. feb ru a r i år, fa lt de t noen u tta le lse r fra  A rbeidsg iver
foreningens side som fo ran led iget oss til å stille  to spørsm ål. Det 
første spørsm ålet var: m ener A rbeidsg iverforen ingen  a t bed rifts- 
pensjoneringen  er en del av tariffoppg jø re t og F ellesforslaget 1958 
eller m ener de a t den først skal rea lite tsbehand les i 1961? Det 
andre  spørsm ålet var: H vilket m andat m ener A rbeidsg iverfo ren in 
gen a t forhandlingskom itéen  har?  Til de t fø rste  spørsm ålet svarte  de 
a t saken nå bare  ble u tred e t og a t spørsm ålet om hva det ville koste 
først kunne behandles ved ta riffrev isjonen  1961. T il de t andre  
spørsm ålet sa de a t A rbeidsgiverforeningens fo rhand lere  ikke hadde 
fu llm ak t til å d isku tere  hva ordningen ville  koste. Vi m å tte  b ry te  
forhandlingene, og situasjonen  ble d rø fte t i S ek re ta ria te t, som in n 
k a lte  H ovedforhandlingsu tvalget. I Fellesforslaget h e te r det a t in n 
stillingen  skal væ re  ferdig  til endelig avgjørelse i 1960. Vi kan  d e r
fo r vanskelig  fo rstå  a t vi ikke skulle væ re  på sikker grunn. Vi h ar 
hele tiden  p røvd  å kunne legge fram  endelig  re su lta t på  dette  re p re 
sen tantskapsm øte. D et er A rbeidsg iverforen ingen  oppm erksom  på. 
Jeg  skal ikke kom m entere N A F’s standpunkt. E tte r en  tid  m ed
delte  NAF at de aksep terte  v å r t syn. K om itéen skal fram legge 
re su lta t i 1960 og N A F’s rep resen tan te r h a r  m andat til å d isku tere  
a lt i forbindelse med pensjonsopplegget.
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D et er ikke m ye som kan  sies om ytelsene. D et er et u løst spørsm ål. 
M ange andre  spørsm ål m å avgjøres først. L O -u tva lge t h a r n evn t 
kr. 3000.00 som en rim elig  tilleggspensjon. Jeg  vet ikke om vi vil 
kom m e dit e lle r ikke. Vi vil holde fast ved d e tte  k rav e t så lang t 
som m ulig. D et h a r v æ rt b ru k t som u tg angspunk t for en rekke 
d iskusjoner. Vi h a r lag t v ek t på at vi få r e t system  m ed v erd ifast 
pensjon, slik  a t pensjonene ikke b lir stående stille. D ette  e r avhen
gig av finansieringssystem et. To m uligheter h a r v æ rt d isku tert: 
P rem iereservesystem et, som vil bli kostbart, sæ rlig  til å begynne 
med, og u tlikn ingssystem et, som vil b li det b illigste til å begynne 
med, m en som b lir dyrere  e tte r  hvert. Vi h a r k o n sen tre rt oss om 
en  m ellom ting: u tlikn ingssystem et, m en m ed påbygging av fonds
opplegg.

P rem iereservesystem et er så k o stb a rt a t det ikke vil b li m ulig å 
g jennom føre det på det nåvæ rende tidspunk t. D erfor h a r vi søkt 
en ordning som kan  bli rim eligere. V anskeligheten  er de tte  med 
fondsdannelsen. En ste rk  fondsdannelse vil be ty  a t den nåvæ rende 
generasjon b eta ler m er enn den skulle g jo rt e tte r  e t re n t u tlikn ings- 
system , m en fondsopplegg vil g jøre det le tte re  senere og gardere 
m ot u fo ru tse tte  hendelser, f. eks. en s tø rre  konflik t e ller a rbeids- 
løshetsperiode. Fondsopplegg vil gi høyere investeringstem po, og 
dette  h a r fa lt NAF tu n g t for b rystet. NAF h a r selv i Fellesforslaget 
sagt a t de oppsparte fonds m å kom m e b ed rifts live t til gode. D et er 
m ulig a t det nå h a r funnet sted en endring  i N A F’s holdning. Vi 
m ener a t sterke fonds gir et s ik rere  grunnlag.

D ette m ed store fonds er et re la tiv t begrep. NAF h a r sagt at 
det ikke er nødvendig m ed stø rre  fonds enn det som sv arer til to  års 
p rem ie, dvs. et p a r  hundre  m illioner kroner. Vi kan  ikke akseptere  
dette. Vi m ener a t vi i løpet av en rim elig  tid  m å ha  fonds på  en 
m illiard  kroner.

H va vil pensjonsordningen koste? G år vi u t fra  a t pensjonen b lir  
k r. 3000.00, vil det e tte r  p rem iereservesystem et koste 40 øre pr. 
tim e i dag, e tte r  re n t u tlikn ingssystem  15 øre pr. tim e til å begynne 
m ed, m en h a r vi re la tiv t s terke  fonds, h a r  vi regnet m ed 20 øre 
pr. time.

D et neste  spørsm ål er: hva m ed fordelingen? Så lan g t er vi ikke 
kom m et under forhandlingene, m en h er få r vi en nø tt å knekke.

Vi h a r h a tt visse k o n tak te r m ed Sosialdepartem entet. Spørsm ålet 
h a r v æ rt re ist om sk a tte frih e t for pensjonsinnskuddene. Sosialde
p a rtem en te t h a r ikke kunne t gi noe tilsagn  om dette.

Jeg  vet ikke om vi kan  kom m e fram  til e t sk ikkelig  re su lta t til 
høsten. Vi vil gjøre det vi kan  for å legge fram  et re su lta t på neste 
represen tan tskapsm øte.
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K o n ra d  Nordahl:  Jeg  v il takke A lf A ndersen  for redegjørel
sen. D et er van sk elig  å ta en d iskusjon nå. D et h ele er så uklarh  
Å  åpne en bred debatt v il ik ke væ re bra, m en h vis noen ønsker å 
st ille  konkrete spørsm ål, er det anledning til det.

A r th u r  Granlund,  Trondheim : Jeg  har tid ligere sagt at b ed rifts- 
pens joner ingen  er fagbevegelsen s største oppgave. M en det er en  
van sk elig  sak å løse. D en er sp esielt van sk elig  h vis den ikke  
gjennom føres straks m ed fu ll v irkn in g for alle. V i skal også huske  
på at det er bedrifter i dag som  b ev ilger fr iv illig  pensjon. D et v il  
opphøre når v i får pensjonsordningen. A lle  m å b li b erettiget til fu ll 
pensjon —  enten  de er 70 år en  m åned før ordningen b lir gjennom 
ført e ller  10 år før. S ett ik ke de gam le lønnstakerne i altfor stor 
sdsirkldssø^

Einar S trand,  NNN: Jeg  har på tid ligere representantskaps
m øter væ rt inne på tanken om  at forbundene bør adm inistrere p en 
sjonsordningen. D et går litt for lan gt h vis v i gjennom fører sosiale  
ordninger som  det skal væ re en se lv fø lge  at a lle  arbeidstakere far 
n yte godt av. D a betraktes det ikke som  et tariffgode, m en som  en  
se lv fø lgeligh et. V i bør ta under n øye overveie lse  om  fagbevegelsen  
bør b elaste seg m ed problem et som  tariffproblem . V i får h eller gå 
den p olitisk e ve i og få pensjonsordningen som  folkepensjon .

In gva ld  Hansen,  N orsk Skotøyarbeiderforbund: Form annen sa 
v i burde konsentrere oss om  spørsm ål, m en jeg  v il ta m eg den fr i
het å kom m e inn på v ik tige  sider ved  saken. Jeg  hadde tenkt å ta  
ordet i går under den fag lig -øk on om isk e situasjon, m en jeg  regnet 
m ed at jeg  kunne kom m e inn på det sam m e i dag. Form annen n evn te  
organisasjonsproblem ene på arbeidsplassen. L avtlønnsgruppene ble  
også n evn t i går. En m ann som  tjener kr. 250.00 e ller kr. 225.00 i 
uken, får et trekk på kr. 20.00 for trygdeordningene. Så kom m er 
skatt, husleie , reise til og fra arbeid og fagforen ingskontingent. For 
lønnsgruppene m ed denne inntekt b lir trygdeordningene en  økonom 
isk  belastn ing. D e har van sk elig  for å få  endene t il å m øtes. De  
søker å spare der det er m ulig, og så sløyfer de fagforen ingskon tin 
genten. N å sies det at bedriftspensjoneringen  v il koste 20 øre i tim en. 
D et v il b li en  b etyd elig  økonom isk belastn ing for enkelte. V i kan  
ik ke risikere m er m isnøye. D en er m er alvorlig  enn v i ofte v il ha 
det til.

Jeg  sk u lle  anta det er m er fornuftig  å satse på det rent løn ns
m essige ved  tariffrevisjonen , sæ rlig  til ford el for de lavtløn te grup
pene. D et er der v i i dag har de store problem ene. D et er et spørs
m ål om ik ke v i bør b ygge ut trygdeordningene gjennom  det o ffen t
lig e  og la  fagb evegelsen  konsentrere seg om  det lønnsm essige. D et 
v il væ re m er rettferd ig  og riktig  om  trygdeordningene b lir betalt
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gjennom  beskatn ingen . D en er tross alt progressiv. V i i fa g b ev eg e l
sen bør a lvorlig  overveie å la  bedriftspensjoneringen  stå i bero og 
konsentrere oss om  løn nsm essige fram støt.

K o n ra d  Nordahl,  Sekretariatet: Ingvald  H ansen var inne på et 
stort og van skelig  problem . D et blir b eten k elig  h vis gjennom førin 
gen  av pensjonsordningen av lønnstakere b lir b etrak tet som  en b e
lastn ing. V i m å ta en  inngående d iskusjon på n este representant
skapsm øte om dette. V i holder nå på å beregne hva v i i N orge  
betaler til trygdeordninger og hva de b etaler i andre land som  v i  
kan sam m enlikne oss m ed. B eregningene om fatter også skattebyrden. 
Jeg  sk u lle  anta at v i v il ha disse beregningene ferd ige til n este  
representantskapsm øte.

Jeg  har h ele tiden  væ rt b eten kt over den m åten trygdeordningene  
bygges opp på her i landet. En m ann m ed gjennom snittsfortj eneste  
pr. tim e, v il —  når han skal b egyn ne å b eta le til u føretrygden  fra 
1. ju li —  få  et trekk på 6 prosent av lønnen  til trygder. M en m ange 
tjener langt under gjennom snittet, og de får en b elastn ing som  lig 
ger langt over 6 prosent. D ertil kom m er skattetrekk  og andre trekk. 
D et er e t  spørsm ål om v i kan fortsette på denne m åten. Jeg er i 
sterk  tv il om v i ikke må finn e fram  til en annen form  for fin an si
ering av  trygdene. Når bedriftspensjoneringen  kom m er på toppen, 
er det k lart at det v il gå ut over det som  lønnstakerne fr iv illig  
betaler. D et går ut over fagforeningskontingenten . D et har v i væ rt 
oppm erksom  på h ele tiden, m en v i har latt oss drive m ed. En dag 
må v i si stopp. På n este representantskapsm øte v il v i kunne se det 
h ele i sam m enheng. V i v il da kunne se på det forslaget som  fore
ligger. Inntil da står v i fritt t il å vurdere stillingen .

E m il Torkildsen ,  Sekretariatet: D et var en grundig og grei u t
redning v i fikk  av A lf A ndersen. D et dreier seg her om spørsm ål 
av stor rekkevidde. V i kan ik ke ta standpunkt før det foreligger et  
konkret forslag. Jeg  v il h en stille  til kom itéen  at den ik ke overlater  
adm inistrasjonen til R ikstrygdeverket h vis det kan lages en egen  
adm inistrasjon for bedriftspensjoneringen.

Etter Ingvald  H ansens m ening b lir bedriftspensjoneringen  for dyr. 
D et får v i se på når v i får forslaget. Jeg  tror det b lir ta tt for hardt 
i når det her er ta le  om  hva det koster. Jeg  syns 20 øre tim en er 
for m ye. D et blir kr. 9.00 pr. uke. I Typografforbundet har v i en  
pensjonsordning •—• m ed kr. 3000.00 som  pensjon —  m en det er også  
uføretrygd, slik  at en  som  er 55 år kan få fu ll trygd. D en koster  
oss og arbeidsgiverne i fellessk ap  kr. 5.00 pr. uke. D et er dekkende, 
og dette gjelder en pensjonsordning som  er bedre enn den v i nå 
diskuterer. D et er a ll æ re verd at m an prøver å væ re på den sikre
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siden, m en jeg  tro r  a t det kansk je  k an  k la re  seg m ed rim eligere 
innbetaling . Hos oss går det f in t m ed kr. 5.00 pr. uke.

D et høres hyggelig  u t det som G ran lund  nevn te  om a t alle m å få 
pensjon. M en hva m ed den som fy ller 70 å r m åneden  før den settes 
i k ra ft?  Vi kan  ikke gi ordningen tilbakev irkende k ra f t og si a t den 
skal om fatte  alle som er over 70 år. D et m å væ re  en grense.

Jeg  tro r  det er r ik tig  å bygge u t de sosiale tilleggsstønadene. De 
offentlige y telsene vil a lltid  væ re  e t m inim um . D et er r ik tig  at 
fagbevegelsen satser på sosiale spørsm ål —  tilleggsstønader under 
alderdom , led ighet og g jerne også sykdom .

Klaus Kjelsrud,  S ek re ta ria te t: I v å r t fo rbund  h a r vi g jo rt en - 
del e rfa rin g er m ed skogsarbeidertrygden . D et e r  ikke d irek te  be- 
driftspensjonering . D et er en offentlig  trygd , m en den betales av 
partene . A rbeideren  b e ta le r kr. 3.30 pr. uke, arbeidsg iveren  k r. 5.50, 
a ltså  tilsam m en kr. 8.80. Toppensjonen er på  godt k r. 3000.00. 
E tte r  de henvendelsene å døm m e som vi h a r få tt til fo rbundet, h ar 
skogsarbeidertrygden  skapt m er m isnøye en glede. D et er tr is t å 
m åtte  konsta tere  det. Vi h ar ofte d rø fte t det i fo rbundet. K anskje  
ville det v æ rt bedre om vi ikke hadde få tt  skogsarbeidertrygden , 
m en satset på en tilfredsstillende  fo lketrygd.

E tte r  a t behovsprøven for a lderstrygden  ble opphevet, h a r det 
v æ rt m isnøye m ed sam ordningen av trygdene. V åre m edlem m er 
hadde regne t m ed a t de skulle få begge try g d er ubeskåre t. Skogs
arbe idertrygden  begynner ved 65 år, a lderstrygden  ved 70 år. E tte r 
fy lte  70 å r b lir skogsarbeidertrygden  red u se rt til k r. 500.00— 600.00 
i året, som kom m er som tillegg til a lderstrygden . P rem ien  på 
kr. 8.80 p r. uke dekker a ltså  vesentlig  årene fra  65— 60. D et gir oss 
l i t t  av en pekepinn  om hva en  bedriftspensjonering  på k r. 3000.00 
vil koste. Skulle  vi få fu ll skogsarbeidertrygd  e tte r  fy lte  70 år, 
v ille  p rem ien  bli a tsk illig  høyere.

Jeg  tro r  det vil væ re  r ik tig  å sja lte  u t a rbeidet m ed pensjons
ordningen og a t fagbevegelsen k o n sen tre re r seg om å få en offentlig 
trygd . D et er jeg  kom m et til e tte r  de erfaringene vi h a r  h a tt  med 
skogsarbeidertrygden.

A l f  Andersen,  S ek re ta ria te t; G ran lund  v a r inne på spørsm ålet 
om de friv illige ordningene og om overgangstiden. N år det gjelder 
de friv illige ordningene, vil vi m ed det første innhen te  oppgave 
over alle bestående ordninger. N år det g jelder de som fy ller 70 år 
um idde lbart før ordningen tr e r  i k ra ft, e r det b are  et spørsm ål om 
økonom isk belastning. Vi k an  ikke få en  pensjon på over kr. 1000.00 
hvis vi skal følge den lin jen  G ran lund  nevnte. Om noen å r vil 14 
prosen t av befolkningen væ re  over pensjonsalderen.

Spørsm ålet som E inar S tran d  nevn te  om adm in istrasjon  gjennom
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forbundene, e r forlengst u td eb a tte rt. E r m an oppm erksom  på hva 
m an h er tilby r?  Selv forsikringsselskapene kan  ikke tilby  en v an n 
te tt  ordning  for innbetalingene. H ar forbundene et tils trekke lig  
appara t?  Jeg  tro r  det ikke. Og hva vil de t koste? A rbeidsg iverfo r
eningen h a r 200 000 L O -m edlem m er. A dm inistrasjonen  vil koste 
ca. 1 m illion kroner. Er fagbevegelsen k la r  til å ta  den m illionen, så 
g jerne  for meg.

Skal vi gå den faglige e ller politiske vei? D et er litt  andre  toner 
nå enn n å r  vi h a r d rø fte t d e tte  tid ligere. Jeg  h a r regne t m ed a t vi 
var bundet av Fellesforslaget. D et v ar m ed begeistring  vi redegjorde 
for F ellesforslaget da vi hadde få tt  m ed pensjonsordningen. Nå er 
det en annen  tone. Hvis fagbevegelsens rep resen tan te r m ener a t 
bedriftspensjoneringen  bør gå over til den politiske fron t, k an  vi 
g jøre det. E llers få r vi fo rtse tte  u tredn ingen  og se h v a  vi kan  
kom m e fram  til. Jeg  er selvfølgelig oppm erksom  på a t det vil bli 
en belastn ing  m ed tre k k  i lønnen. De nåvæ rende trygdene er den 
største belastn ingen. En even tuell pensjonsordning  vil bare  bli en 
liten  del av  det sam lede tre k k  til trygdeordninger.

Vi er s te rk t o p p ta tt av de t spørsm ålet som Em il Torkildsen v ar 
inne på om adm inistrasjonen. Vi er in te ressert i å beholde o rdn in 
gen som en ta riffe s te t ordning. M en det er ingen spøk å bygge opp 
en egen adm inistrasjon  som skal om fatte  3— 400 000 lønnstakere. 
Om kostnadsoverslagene vil holde, ve t vi ikke. M en det er noe ganske 
annet m ed bedriftspensjoneringen  enn  f. eks. m ed en pensjonsord
n ing for typograf faget. D et er m ange ting  som gjør a t kostnadene 
øker.

Til K je lsrud  vil jeg  si: Jeg  skulle tro  a t den største  m otstand 
ligger hos den yng re  generasjon, som m å væ re  m ed å beta le  for 
dem  som sn art skal over på pensjon. Jeg  h a r se tt d e tte  som et spørs
m ål om en so lidaritetshandling . M en jeg  er k la r over a t det e r her 
vanskelighetene even tuelt vil ligge m ed å få  pensjonsordningen i 
gang.

Felles forsikringskasse.

Hans Hegg, S ek re ta ria te t; P å  kongressen i 1957 redeg jo rde jeg  
for de fo rhandlingene vi hadde h a tt m ed S am virke om m ulighetene 
for en koord inering  av forsikringskassene i forbundene. F o rh an d lin 
gene fø rte  ikke fram . D et v a r vanskelig  å få dekket de hovedprin 
sippene kassene nå har, og det v a r vanskelig  fo r S am virke å gå så 
lan g t ned m ed p rem ien  som ønskelig. S am virke anstreng te  seg lenge, 
m en forsikringsselskapene er u n d erlag t lovbestem m elser.

K ongressen vedtok å henstille  til S ek re ta ria te t å fo rtse tte  arbe i-
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det m ed å u tred e  saken, slik a t det kunne bli en ten  en felles fo r
sikringsordning  i e tt selskap eller en felles forsikringskasse. S ek 
re ta r ia te t sa tte  ned en kom ité til å arbeide m ed spørsm ålet. Den 
besto av 7— 8 m edlem m er fra  forbundene og 2 fra  LO. D et v iste  seg 
a t forbundenes rep resen tan te r i forveien  hadde h a tt  så m ye b e fa t
n ing m ed fo rsik ringssaker a t de m ed en gang sa a t det ikke var 
m ulig å kom m e fram  gjennom  forsikringsselskapene. K om itéen kon
sen tre rte  seg da om på organisasjonsm essig basis å kom m e fram  til 
en felles stønadskasse. K om itéen in n h en te t opplysninger om fo rb u n 
denes forsikringskasser i 1956, 1957 og 1958. D et viste seg a t den 
driftsm essige påkjenn ingen  på kassene v a r økt. Innbeta lingene v ar 
økt m ed 7 prosent, m en u tbeta lingene m ed 21 prosent. D enne u tv ik 
lingen h a r vi ikke h a tt m ateria le  til å analysere  i de talj. Vi m å regne 
m ed a t påk jenn ingen  vil bli s te rk ere  i tiden  som kom m er. O versik ten  
v iste a t om tren t alle L O -m edlem m er er m ed i en forsikringskasse. 
B are 4 forbund  — m ed 0,7 prosent av m edlem sm assen — v a r u ten  
forsikringskasse.

Den overveiende del av  forsikringene b lir  u tb e ta lt ved død. D et 
d re ie r seg om 61 prosen t av utbetalingene. I levende liv  b lir  27 p ro 
sent u tb e ta lt, m ens resten  går til h u s tru  og barn .

De m aksim ale y telsene i 3 forbund  v a r un d er k r. 1000.00, i 9 fo r
bund  k r. 1000.00, i 1 fo rbund  k r. 1200.00, i 17 forbund  k r. 1500.00, i 
4 forbund  kr. 2000.00, i 3 forbund  k r. 2500.00 og i 1 fo rbund  
kr. 3000.00. De fleste lå  a ltså  i gruppen  k r. 1500.00, nem lig 17 fo r
bund  m ed i a lt 325 000 m edlem m er.

I de 17 forbundene v ar opptjen ingstiden  i 1 forbund  10 år, i 9 
forbund  15 år, i 5 forbund  20 år, i 1 fo rbund  25 å r og i 1 forbund 
30 år. F le rta lle t lå  h er på 15 års opptjeningstid . M ed kr. 1500.00 i 
m aksim ale y te lse r b lir det k r. 100.00 pr. år. Disse forbundene hadde 
55 prosent av m edlem m ene.

De 17 forbundene hadde y te lse r på kr. 400.00— 1500.00 i levende 
live. D et k reves et v isst an ta ll m edlem sår og en viss alder. M edlem s- 
årene v a rie re r fra  10— 30 og alderen  fra  60— 70. 4 forbund  hadde 
60 år, 8 forbund  65 å r og 4 forbund  70 år, m ens 1 forbund bare  
b e ta lte  u t i levende live ved arbeidsudyk tighet. Ved ektefelles død 
beta lte  1 forbund  kr. 1000.00, de øvrige fra  k r. 200.00— 600.00. O pp
tjen ingstiden  v a r h er fra  2— 12 år.

De sterke  variasjonene i y telsene h a r g itt seg u tslag  i kon tingen t- 
innbetalingen . Den v a rie re r fra  21— 60 øre pr. uke. De siste årene 
h a r det v æ rt en oppgang. E nkelte  fo rbund  er nå  oppe i 65 øre.

Fordelene ved en  koord inering  er åpenbare  og opplagte. K om i
téen  legger fram  forslag  om en fagorganisasjonens stønadskasse som 
skal gi visse sosiale y telser som er de sam m e for alle LO -m edlem m er.
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D et skal væ re  en selvstendig ju rid isk  institusjon . B are  L O -forbund  
h a r  anledning til å bli m edlem m er av  kassen. G år 1 forbund  u t av 
LO, går det også u t av kassen.

F orslaget er bygd opp slik  a t fo rbundene og avdelingene h a r den 
d irek te  kon tak ten  m ed m edlem m ene. H er b lir  det ingen forandring . 
K assen skal ledes av  et sty re  og et rep resen tan tskap . A dm in istra 
sjonen legges til L O -adm inistrasjonen . LO p å ta r  seg adm in is tra 
sjonsutgiftene. R evisjonen b lir  fo re ta tt av LO s revisjonskontor.

Y telsene b lir  fo reslå tt sa tt til k r. 500.00 e tte r  e tt å rs innbetaling, 
så s tå r de stille  de fem  fø rste  årene, m en fra  det s je tte  å re t opp
arbeides e t tillegg på kr. 100.00 pr. å r  —  inn til y telsene n å r opp i 
k r. 2000.00 e tte r  20 m erkeår.

For dem  som ved s ta rten  overføres til kassen, p å ta r  kassen seg 
fo rp lik te lser på inn til kr. 2000.00 n å r  de h a r b e ta lt kon tingen t i 20 
år, selv om det fo rbundet de tilh ø re r h a r en m indre toppytelse.

N år kassen er s ta rte t, fo rtse tte r opparbeidingen inn til k r. 3000.00. 
Toppsatsen vil bli kr. 3000.00 e tte r  30 års in n b e ta lt kontingent. D ette 
tan g e re r de høyeste ytelsene i dag, nem lig i e tt forbund.

Ved overgangen er det nødvendig å ha en tilleggsbestem m else for 
de forbundene som h a r over k r. 2000.00. Disse forbundene v il i en 
overgangstid  bli ansvarlige for sine m edlem m er n å r det g jelder 
beløp u tover kr. 2000.00. A nsvare t for forbundene vil falle  bo rt 
e tte r  hvert.

De som får k rav  på stønad, er avdødes ek tefelle, b a rn  u n d er 18 ar 
e lle r eldre b a rn  og søsken n å r de forsørget avdøde. De e tte r la tte  få r 
k r. 800.00 til begravelsen. Ved ektefelles død b lir  det u tb e ta lt 
k r. 500.00, m ens satsene nå v a rie re r fra  k r. 200.00— 600.00. De som 
h a r  30 års m edlem skap, kan  få  u tb e ta lt ha lv p arten  av ytelsene n å r 
de går u t av arbeidslivet. To av kom itéens m edlem m er h ar fo reslå tt 
a t  fo rskuddet b are  skal betales e tte r  oppnådd 60 års alder, m ens 
de øvrige m edlem m ene av kom itéen vil u tb e ta le  fo rskuddet uan se tt 
a ld er hvis m edlem m et er tvu n g et til å nedlegge arbeidet. M en hele 
kom itéen e r enig i at de 30 årenes opp tjen ingstid  m å m edlem m et ha.

K assen skal finansieres ved en engangsinnbetaling  og senere ved 
o rd inæ r kontingent. Felleskassen p å ta r  seg fo rp lik te lse r for alle 
m edlem m er i forbundenes kasser som allerede e r  s lu tte t i arbeid. 
D et er regnet u t a t disse forp lik te lsene u tg jø r 15 m illioner kroner.

K om itéen h a r  fo reslå tt en engangsinnbetaling  på  k r. 40.00 pr. 
m edlem . D et bil b li 20— 25 m illioner k roner, som b lir  kassens 
grunnfond . Vi er k la r  over a t det b lir  i m inste  laget, m en vi h ar 
ikke  våget gå høyere av hensyn til de svakeste forbundene. Endel 
forbund  vil ha penger igjen e tte ra t de h a r b e ta lt inn  de k r. 40.00 pr. 
m edlem .
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D et er dissens fra  e tt m edlem  i kom itéen. H an fo reslår k r. 25.00 
pr. m edlem  som engangsinnskudd. Hvis det e tte r  to å r ikke er over
skudd, skal det e tte r  hans forslag foretas en u tlikn ing  m ellom  fo r
bundene. F le rta lle t m ener at det ikke er forsvarlig  å legge opp til 
en finansiering  som vi m å regne m ed vil gjøre en kon tingen tfo r- 
høyelse nødvendig. S lik t h ar vi g jo rt tid ligere. Det h a r  b are  skapt 
vanskeligheter. Engangsinnbetalingens størrelse  m å sees i forhold 
til kontingenten . Til å begynne med h ar vi ten k t 60 øre pr. uke, men 
de t er m eningen å senke det siden til 50 øre pr. uke. Skulle  vi senke 
engangsinnbetalingen, m å vi heve kontingenten . F le rta lle t holder 
på kr. 40.00 som engangsinnbetaling. E tterlik n in g  e tte r  to å r vil 
skape så m ye vanskeligheter a t det ikke kan anbefales.

I overgangstiden kan  det bli endel vanskeligheter hvis ikke alle 
forbundene s lu tte r seg til felleskassen. K om m er alle med, vil p ro 
blem ene i forbindelse m ed overfly tting  m ellom  forbundene falle  
bort. N år noen s tå r i kassen, andre  u tenfor, v il det bli spørsm ål 
om hvordan  vi skal behandle de m edlem m ene som s tå r i fo rbund 
u tenfo r kassen og som f ly tte r  over til fo rbund  i kassen. H vor skal 
forp lik te lsene ligge? K om itéen h a r ikke ta t t  endelig  s tandpunk t 
til dette. LO ’s ord inæ re v ed tek te r m å kansk je  forandres. K om itéen 
pek er på den u tvei a t m an gjensidig kan  gå inn for a t opparbeidede 
forsikringsbeløp f ly tte r  med m edlem m et.

Jeg  h a r h er b are  n evn t de tingene som h a r  stø rre  betydning. Vi 
skal ikke gjøre noe ved tak  her. D ette er bare  en redegjørelse.

N år det g jelder u lykkesforsikringen  som en rekke forbund  h a r, e r 
den ikke b litt behand le t av kom itéen. Hvis ikke det er m ulig å finne 
en ordning gjennom  et forsikringsselskap, v il det væ re  le tt å k n y tte  
u lykkesforsikringen  til den felles forsikringskassen  som e r foreslått. 
Skulle e t e lle r annet liknende spørsm ål om andre  stønader kom m e 
på tale, h a r  vi ap p ara te t ferd ig  til å ta  im ot det.

N år en ser bo rt fra  dissensene om et p ar av vedtektene, h a r alle 
kom itém edlem m ene som h a r v æ rt m ed på slu ttbehandlingen , sagt 
seg he lt u t enig i å e tab lere  en felles kasse u t fra  de p rin sipper som 
jeg  h ar nevnt. D et er m inst 50 å r siden spørsm ålet om koord inering  
ble ta t t  opp. D enne gangen er det b litt behand le t m eget alvorlig. 
K om itéens m edlem m er m ener det forslaget som er lag t fram , gir et 
grunn lag  som bør kunne aksepteres.

K onrad N orddhl, S ek re ta ria te t: Jeg  v il takke  H ans Hegg. Saken 
v ar oppe til d iskusjon på S ek re ta ria te ts  m øte m andag. F o ru tse tn in 
gen er a t den skal sendes sam tlige forbund  til behandling. D et v a r 
stem ning i S ek re ta ria te t fo r å holde et felles forbundsstyrem øte, 
slik a t fo rbundssty rene  kan  få en d iskusjon i e t felles forum  og 
adgang til å stille spørsm ål.
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I denne saken er de enkelte  forbundene avhengig av vedtektene. 
Noen få skal ha landsm øter i år. 1961 er et s to rt landsm øteår. De 
forbundene som nylig  h a r h a tt landsm øte, kan  sende saken u t til 
m edlem m ene, slik a t vi kan  søke å få ordningen gjennom ført fra  
1. ja n u a r  1962.

D essverre er det i kom itéinnstillingen  et p a r dissenser. En av  fag 
bevegelsens oppgaver er å finne fram  til kom prom isser. D et må 
væ re  m ulig å finne fram  til e t kom prom iss som kan  aksepteres av 
alle p a rte r. D et er anledning  til d iskusjon nå, m en vi v il også senere 
kom m e tilbake  til saken. Sønsteby, som var m edlem  av kom itéen, 
m en ikke deltok i s lu ttbehandlingen , h a r bed t om ordet.

Tor Sønsteby, N orsk S jøm annsforbund: Jeg  h a r vesentlige in n 
vendinger. V årt forbund  kan  ikke gå inn  på den ordningen som er 
foreslå tt. Den b e ty r a t vi m å beta le  u t 1,9 m illioner kroner. F o r- 
sikringskassens form ue ligger bl. a. i våre  eiendom m er. Inn tek tene  
er k r. 270 000.00 pr. år. F o rbundet m å u t m ed 1,2 m illioner k roner 
pr. å r til felles forsikringskasse.

Vi h a r en ytelse på kr. 100.00 pr. å r  inn til kr. 1500.00. Vi greier 
oss m ed 50 øre p r  m åned i kontingent. Vi er jo  et g jennom trekks- 
forbund. Vi h a r 8000 u tlend inger i handelsflå ten , og de veksler s ta 
dig, m en de legger jo  ig jen  vesentlige beløp. Den a lt vesentlige over
føring av m edlem m er til andre  forbund  g jelder ungdom m er som 
h a r v æ rt til sjøs et å r e ller to. De som h a r sjøen som arbeidsfelt, 
går ikke over til andre  forbund innen  LO. De går til M askin istfor
bundet og S ty rm annsfo rbundet.

Vi h a r nylig  forhøyet v å r kon tingen t til kr. 12.00 i klasse A. En ny 
kontingentforhøyelse er u tenkelig . Vi h a r en så kostbar adm in is tra 
sjon. Vi h a r  8 tillitsm enn  i USA. De h a r en g jennom snittslønn på over 
kr. 40 000.00, m en e tte r  lønnsforholdene der borte  er de underbeta lt. 
Vi m å betale  k r. 38 000.00 i å re t for leie av kontor på 100 k v a d ra t
m eter i New  York. Vi ak te r ikke gå m ed på forslag  som vil bety  
økonom isk selvm ord for v å rt forbund. Vi k an  væ re  m ed på m er ens
a rtede  reg ler, m en i fo rbundssty re t e r det fu ll en ighet om a t vi ikke 
k an  s lu tte  oss til den innstillingen  som foreligger.

Oscar Olsen, Oslo fy lke: H vilken opp tjen ingstid  skal det væ re  
for u tbeta ling  av k r. 500.00 ved ek tefelles død? Hegg sa a t fo rb u n 
dene m å betale  i en overgangstid  hvis de h a r over kr. 2000.00 som 
ytelse. Hos oss b lir  toppen nådd  e tte r  ti år. Må fo rbundet betale 
d ifferansen? Hos oss kan  m an e tte r  ti å r få u tb e ta lt k r. 900.00. Disse 
m edlem m ene h ar til gode kr. 600.00. Vil fo rbundet bli ansvarlig?

Tor Aspengren, S ek re ta ria te t: Den ene dissensen kom m er fra  
J e rn  og M etall. Vi er enig i felles kasse. F o rb undssty re t h a r behand-
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le t saken e tte r  en redegjørelse av hovedkassereren . D er v ar reaksjon  
m ot forslaget om engangsinnbetaling  på k r. 40.00 pr. m edlem . Vi h ar 
greidd oss m ed 50 øre pr. uke. V i h a r b e ta lt u t over 1 m illion k roner 
til m edlem m er som h a r 30 års m edlem skap og er fy lt 60 år, m en 
ennå i arbeid. D ette  beløpet vil felleskassen b li f r i ta t t  for. Vi m ener 
det skulle væ re  m ulig å sette  ned engangsinnbetalingen  til kr. 25.00 
pr. m edlem . Jeg  håper vi k an  finne fram  til et kom prom iss.

Bjarne Dahlberg, N orsk B ak er- og K onditorforbund: Vi h ar
h a tt s trid ighe te r og vanskeligheter i forbindelse m ed overføring av 
m edlem m er m ellom  forbundene. D et er ikke r a r t  a t det b lir  vanske
lig h e te r n å r  e t m edlem  få r  m indre re ttig h e te r  i et n y tt forbund. 
D ette  m å vi ha for øye n å r  vi d isk u te rer saken. Vi k an  ikke d isku 
te re  den u t fra  v åre  egne ved tek ter. De er høyst uensartede. D et er 
um ulig  å få dekning  fo r alle  enkeltbestem m elser i alle ved tek ter. Vi 
m å se det som en helhet. D et sam m e som A spengren sa om Je rn  
og M etall, g je lder også andre  forbund, ford i de fleste forbund  h a r 
b e ta lt fo rskudd i levende live. T alle t for J e rn  og M etall b lir stort, 
fo rd i dere er m ange m edlem m er. For sakens skyld  vil jeg  be om a t 
m an se tte r enkelte  i fo rbundssty rene  til å u tred e  tingene. Jeg  håper 
alle v irkelig  går inn  for dette, slik  a t vi kan  få en sam ordning fra  
1. ja n u a r 1962.

Th. K arlsen, N orsk T jenestem annslag: Jeg  h a r få tt veldige 
betenkeligheter allerede. Jeg  tro r  ikke kom itéen h a r  se tt på  de 
p rak tisk e  e rfa rin g er forbundene h a r  høstet. For oss vil forslaget 
bety  nesten  fordobling av kontingenten . I dag h a r vi e t respek tabe lt 
overskudd i v å r kasse, og det vokser stadig. D et sam m e er fo rho l
det i de fleste  forbund. Vi skal ikke legge så stor v ek t på a k tu a r-  
beregninger. Vi m å legge s tø rre  v ek t på p rak tisk e  e rfa rin g er i fo r
bundene. F å fo rbund  kan  gå m ed slik  som forslaget nå er.

A . K. L ien , A rbeidsm annsforbundet: Jeg  syns det e r en m eget 
b ra  innstilling  og vil gi honnør til kom itéen. S lik  forholdene nå 
er, er de uholdbare. D et er ikke hyggelig  å overføre m edlem skap 
til fo rbund  m ed m indre re ttig h e te r. Jeg  hadde h åpet a t kom itéen 
ville ta  m ed u lykkesforsikring , m en Hegg sa a t det v a r adgang til 
å ta  opp dette  senere. M ed en engangsinnbetaling  på  k r. 40.00 pr. 
m edlem  vil det bli store sum m er for de s tø rre  forbund. For A rbeids- 
m andsfo rbundet b lir  det 1,2 m illioner k roner. M en n å r  vi ta r  i b e 
trak tn in g  y telsene fra  den felles forsikringskasse, e r vi b ered t til å 
y te  engangskontingenten. Vi h a r en kon tingen t som gjør a t v i nå 
vil få  20 øre m er pr. uke. D et vil ikke skape vanskeligheter. Jeg  
n æ re r ingen betenkeligheter m ed å anbefale innstillingen  for v å rt 
fo rbunds m edlem m er. Men vi kan  ikke avgjøre dette  fø r neste lan d s
m øte. Jeg  håper a t fo rbundene ikke h a r  så store betenkeligheter
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som det b lir g itt u ttry k k  for her. Hvis endel sto re  forbund ikke b lir 
m ed, vil det velte  hele ordningen.

K arl Oshaug, N orsk S jøm annsforbund: D et skal ikke fa ttes 
noen beslu tn ing  her. D et er r ik tig  og greitt. Jeg  tro r  ikke de fleste 
rep resen tan te r hadde k jennskap  til a t saken skulle behandles på 
de tte  møte.

K onrad Nordahl: D et s tå r på dagsordenen.
K arl Oshaug: Men det foreligger ingen innstilling . Sønsteby h ar 

nev n t forholdene i v å rt forbund. Vi h ar en kostbar ad m in is tra 
sjon. Vi m å ha en k ra ftig  kon tingen tforhøy else hvis vi skal gå m ed 
på denne ordningen. Jeg  er redd  for a t det v ille  få organisasjons
m essige konsekvenser. V åre m edlem m er er spredd over hele verden, 
og det ville b li vanskelig  å få dem  til å fo rstå  dette. K on tingen t- 
spørsm ål er a lltid  e t øm t punk t. Jeg  e r enig i a t det bør væ re  en 
viss lik h e t i re ttighetene . E nten  m å vi finne fram  til et kom prom iss 
e lle r a ller helst bør sam tlige fo rbund  ha ensartede reg le r som adm i
n is tre res  av de enkelte  forbund. Jeg  s lu tte r  meg h e lt til Sønstebys 
u tta le lser.

B endik  Øyan, N orsk S jøm annsforbund: Jeg  vil e tte rly se  fa r 
skapet til denne innstillingen. K ongressen h a r bed t om en utredning , 
m en kom itéen kom m er m ed en innstilling . F arsk ap e t ligger hos de 
sm å forbund  som i dag ikke h a r v ilje  og evne til å gjennom føre 
industrifo rbundsfo rm en  i praksis. D et rik tige  v ille  væ re  a t re p re 
sen tan tskapet og S ek re ta ria te t gikk inn for å få g jennnom ført in d u 
striforbundsform en. R epresen tan tskapet kan  pålegge forbundene å 
gi de sam m e ytelsene gjennom  sine forsikringskasser. Da vil det 
ikke bli p rob lem er m ed overføringen. D et ble i går underhånden  
sagt a t denne forsam lingen savnet evnen til å reagere. I denne saken 
er det kom m et en reaksjon.

K onrad N ordahl re fe re rte  kongressens vedtak . H an  fo rtsa tte : 
— Vi fan t a t vi før vi forela denne saken for forbundene v ille  la  
rep resen tan tsk ap e t få  en redegjørelse fra  fo rm annen  i kom itéen. Det 
skulle væ re  en a ll rig h t behandlingsm åte.

Jeg  vil ta  avstand  fra  de fornæ rm elige u tta le lsene  som Ø yan kom 
m ed om de sm å forbundene. Disse u tta le lsene  v a r m alp lasert og 
ikke på sin plass.

E m il Edvardsen, N orsk Je rn banefo rbund : Vi h a r tre  fo rsik rings
ordninger: En hjelpekasse, en begravelseskasse og en u lykkes- 
forsikringskasse. M edlem skontingenten er k r. 33.00 pr. å r til de tre  
kassene. Den er ak tuarberegne t.

D et e r veldig vanskelig  for oss å gå over på det fo rslaget som fo re
ligger. Jeg  tro r  vi skulle gå tt fram  på en he lt annen m åte, slik a t 
vi begynte å bygge u t LO -kassen på toppen av  de kassene fo rb u n -

35



dene har. Jeg  tro r  det vil bli vanskelig  å få til den ordningen som 
h er b lir fo reslått. Vi kan  ikke behandle spørsm ålet før i 1962. Vi 
kan  ikke få saken godkjen t ved uravstenm ing . Den m å behandles 
på landsm øtet.

Hans Ruud,  N orsk Skog- og L andarbeiderfo rbund : Jeg  ble fo r
bauset da jeg  hørte  forslaget. Jeg  syns opplegget v a r gledelig. Jeg  
trodde det ville kostet a tsk illig  m er å kom m e inn i felleskassen. Vi 
h a r en dårlig  kasse m ed toppytelse på  k r. 1000.00. M edlem m er som 
kom m er fra  andre  forbund, få r sine re ttig h e te r red u se rt n å r  de kom 
m er til oss. Vi h a r g å tt så lang t a t vi h a r  sk revet til m edlem m er og 
sagt a t n å r de går inn  hos oss, v il de tape  så og så mye. En felles 
ordning  vil væ re  til fordel for de fleste forbund. For oss vil engangs- 
innbeta lingen  bety  1 m illion kroner. Jeg  v ille  g å tt m ed på det om 
det hadde kostet 2 m illioner kroner. Så v erd ifu llt ser jeg  dette. Jeg  
vil stø tte  forslaget om kr. 40.00 så godt jeg  kan.

Johan M. Bøe, N orsk B okbinder- og K artonnasjearbeiderfo rbund : 
Jeg  vil p ro teste re  m ot den flåsete bem erkning  fra  Ø yans side. 
D et forslaget som foreligger, er godt. D et vil ikke løse problem ene 
m ed overføringen om alle forbundene hadde sam m e betingelser. 
Spørsm ålet om engangsinnskudd h a r få tt en rim elig  form , og kon
tingen ten  ligger også innenfor en rim elig  ram m e. E t spørsm ål h ar 
jeg  ikke k la rh e t over: H va m ed de in ternasjonale  overføringene? Vi 
h a r en g jensid ighetsav tale  m ed de andre  skandinaviske forbundene, 
og jeg  skulle an ta  a t andre  forbund  h a r det samme.

Konrad Nordahl, S ek re ta ria te t; Jeg  tro r  k n ap t de tte  spørsm ålet 
e r drøftet. D et er en av de tingene vi m å se på.

Jen s  Dahl, N orsk T o lltjenestem annsforbund: D et h ar a lltid  v æ rt 
tr is t å væ re  b lan t de sm å i sam funnet. Jeg  h a r kom m et til a t 
de økonom iske v irkn ingene ikke vil b li så store som m an h er h ar 
g jo rt dem. I v å rt b itte  lille forbund b e ta le r vi kr. 30.00 pr. å r  til 
begravelseskasse. N år vi få r  felleskasse, vil vi oppheve den kassen 
vi h a r og la  kon tingen ten  gå over i felleskassen. Vi b e ta le r s tø rre  
beløp til begravelseskassen enn  det som h a r v æ rt an tyde t n å r  det 
g jelder den nye felleskassen. P rob lem et e r  engangsinnbetalingen. 
De forbundene som h a r forsikringskasser h a r  også endel penger i 
disse kassene. V år kasse er m eget liten , m en vi h a r  de nødvendige 
beløp til å overføre kr. 40.00 pr. m edlem . N år det b lir sagt a t de 
store  forbundene m å bæ re  u tg iftene  for de små, s tå r m in fo rstand  
stille, h e rr  Øyan. Vi h a r ikke ta t t  s tan d p u n k t til forslaget. D et vil 
bli ta t t  opp n å r det e r sendt ru n d t. Vi skal ha landsm øte 23. mai, 
og da kan  det ikke bli behandlet. D et v il gå tre  å r til neste  lan d s
møte. D et er m ulig a t vi kan  finne fram  til en løsning, m en h er lig 
ger e t problem .
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Konrad Nordahl, S ek re ta ria te t: D ebatten  er avslu tte t. Saken vil 
nå  gå gjennom  de o rd inæ re  organisasjonskanaler, og de t vil ta  
en tid  fø r vi få r  den tilbake. D erm ed er dagsordenen ferd igbe
handlet.

P ro tokoll fra  form iddagens m øte ble opplest og godkjent.
Konrad Nordahl, S ek re ta ria te t: Vi e r nå  ferd ig  m ed rep re sen tan t

skapsm øtet. Vi m øtes fo rhåpentlig  alle til høsten. Jeg  v il tak k e  for 
fram m øtet, ønske alle vel h jem  og e rk læ re r rep resen tan tskapsm øtet 
for avslu tte t.

Navnefortegnelse
over rep resen tan te r til R epresen tan tskapet 

K ongressperioden 1957— 61.

R epresentan tskapsm øte den 10.— 11. m ai 1960.

Norsk  Forbund for Arbeidsledere og Tekn iske  Funksjonærer:  
F ritz  W. H annestad , Oslo.

N orsk Arbeidsmandsforbund:  W alter K ristiansen, Oslo, A lfred  
H augen, K orgen, G udm und Sevik, N am skogan, H enrik  Dam li, L øk
ken  V erk og Egil Aspås, Oslo.

Norsk B aker-  og Konditorforbund:  B ja rn e  D ahlberg, Oslo.
N orsk Bekledningsarbeiderforbund:  R udolf E riksen, Oslo, F inn 

Nilsen, Oslo, K onrad H jørnevik , B ergen og A slaug Olsen, Oslo.
Norsk Bokbinder-  og Kartonnasjearbeiderforbund:  Jo h an  M. Bøe, 

Oslo.
N orsk Bygningsindustriarbeiderforbund:  Em il R eiersen, Oslo,

A rne Rønning, Oslo, Odd Isaksen, Tromsø, L ars Jansen , B ergen og 
O skar Skogly, L illeham m er.

Norsk E lek tr iker-  og Kraftstasjonsforbund:  B jarne K lafstad , Oslo 
og E rling  Johansen, Oslo.

Norsk Fengselstjenestemannsforbund:  S verre  Ofstad, Oslo.
Norsk Gullsmedarbeiderforbund:  Hugo L indahl, Oslo.
Norges Handels- og Kontorfunksjonæ rers  Forbund:  Johan  M oks- 

nes, Oslo, P eder B irkeland, Oslo, S igurd  V atnedal, B ergen, R uth  
Svendsen, P orsg runn  og Ingolf N ilsen, Trom sdalen.

Norsk Hotell- og Restaurant-Arbeider-Forbund:  E ivind S trøm 
m en, Oslo og S igurd  Johansen, Oslo.

Norsk Je rn -  og Metallarbeiderforbund:  Elof S trand , G reåker, 
K olb jørn  L arsen, H orten, R agnvald  A ndersen, B ergen, Leif A nder
sen, V ågsbygd og A nders Rogstad, T rondheim .

Norsk Jernbaneforbund:  Folke H ager, H am ar, Em il Edvardsen,
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Oslo, K arl Edvardsen, Bergen, Thv. Johansen, Trondheim og Fritz 
Fredriksen, Grorud.

Norsk K jemisk Industriarbeiderforbund: W alther Edfeldt, Moss, 
Arne Thorvik, Ålvik i Hardanger, Håkon Bjordal, Høyanger, K nut 
Jagland, Lier og Th. Tøgersen, Sarpsborg.

Norsk Kjøttindustriarbeiderforbund: Helm er Karlsson, Oslo.
Norsk Kommuneforbund: V iktor Jensen, Oslo, Ivar Andresen, 

Bryn, K. O. Madsen, Bergen, Leif Rinnan, Trondheim og John 
Torkildsen, Stavanger.

Lensmannsbetjentenes Landslag: Olav Klepp, Sandvika.
Norsk Litograf- og Kjemigrafforbund: Arne Li, Oslo.
Norsk Lokomotivmannsforbund: Ole Anfinsen.
Norsk Losforbund: H jalm ar Breiland, Bergen.
Norsk Murerforbund: Lorang Kristiansen, Oslo.
Norsk Musikerforbund: Sigurd Lønseth.
Norsk Nærings- og Nydelsesmiddelarbeiderforbund: Einar Strand, 

Oslo, Arne Barlie, Oslo, Sigvard Sjursen, Bergen og H. Andreassen, 
Fredrikstad.

Norsk Papirindustriarbeiderforbund: Olav Bratlie, Oslo, Arvid 
Nebell, Svelvik, Johan Ludvigsen, Notodden, B jarne Olsen, 
Krogstadelva og Bjarne Andresen, Sarpsborg.

Norsk Politiforbund: H. H. Bakkane, Oslo.
Postfolkenes Fellesforbund: Leif Hauge, Oslo og Ole Kirkbak, 

Oslo.
Norsk Sjømannsforbund: Tor Sønsteby, Oslo, Bendik Øyan, Oslo, 

Gøsta Andersson, Sandefjord, K arl Oshaug, Stavanger og Asbjørn 
Aslaksen, Hammerfest.

Norsk Skinn- og Lærararbeiderforbund: Axel Erichsen, Oslo.
Norsk Skog- og Landarbeiderforbund: Sv. Solbakken, Namdalen, 

Arne Veen, Oslo og K nut Nakken, Oslo.
Norsk Skotøyarbeiderforbund: Ingvald Hansen, Oslo.
Norsk Stenindustriarbeiderforbund: W alther Broe, Oslo.
Norsk Støperiarbeideriorbund: Per Andersen, Oslo.
Norsk Tekstilarbeiderforbund: Gulbrand Brauer, Oslo, H jalm ar 

Romslo, Y tre A rna og Anna Nilsen, Oslo.
Telefolkenes Fellesforbund: H arald Fondevik, Oslo og Tormod 

Halvorsen, Oslo.
Norsk Tjenestemannslag: Thv. Karlsen, Oslo og Johan Karlsen, 

Trondheim.
Norsk Tobakkarbeiderforbund: K jell Jensen, Oslo.
Norsk Tolltjenestemannsforbund: Jens Dahl, Oslo.
Norsk Transportarbeiderforbund: Salamon Hansen, Bodø, Leif
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Bredland, Trondheim, Georg Hansen, Moss, Aug. Crowo, Bergen og 
Wilhelm Olsen, Oslo.

Norsk T r eindustriarb eider forbund: Erik Eriksen, Oslo og Arne 
Fjellanger, Bergen.

Norsk Typografforbund: Halfdan Wigaard, Oslo.
Norges Urmaker Svenneforbund: Arne Evensen, Lillestrøm.

Fylkenes representanter:
Akershus fylke:  Sigvard Ask, Bærum.
Aust-Agder fylke:  Reidar Senum, Arendal.
Bergen Fylke: Olaf Ingvaldsen, Bergen.
Buskerud fylke:  Nils Sandli, Drammen.
Finnmark fylke:  Erling Jensen, Hammerfest.
Hedmark fylke:  A rnljot Johnstad, Hamar.
Hordaland fylke:  Johs. Mehus, Dale i Bruvik.
Møre og Romsdal fylke:  Anker Johannessen, Ålesund. 
Nordland fylke:  Representant og varam ann forfall. 
Oppland fylke:  M artin Haugen, Gjøvik.
Oslo fylke:  Oscar Olsen, Oslo.
Rogaland fylke:  Per Aase, Stavanger.
Sogn og Fjordane fylke:  Mathias Osland, Høyanger. 
Telemark fylke:  Th. Hanæs, Skien.
Troms fylke:  Leon Johansen, Harstad.
Nord-Trøndelag fylke:  Odd Pettersen, Steinkjer. 
Sør-Trøndelag fylke:  Arne Forseth, Trondheim. 
Vest-Agder fylke:  Åge Bjorvand, Kristiansand S. 
Vestfold fylke:  A rthur J. Olsen, Tønsberg.
Østfold fylke:  Henry Karlsen, Sarpsborg.

Fra Sekretariatet: Konrad Nordahl, Oslo, P. Mentsen, Oslo, 
Hans Hegg, Oslo, Alf Andersen, Oslo, A. K. Lien, Oslo, Odin 
Rønbeck, Oslo, Alfred Nilsen, Oslo, M arius Trana, Oslo, K arsten 
Torkildsen, Oslo, A rthur Karlsen, Oslo, Emil Torkildsen, Oslo, K ri 
stine Amundsen, Oslo, Erling Frogner, Oslo, K aare Pehrsen, Oslo 
og Klaus Kjelsrud, Oslo.

Varamenn: Thorleif Andresen, Oslo (Andresen er varam ann for 
de valte tillitsm enn), Olav Bruvik, Oslo, Kjønik Kjøniksen, Oslo, 
Tor Aspengren, Oslo og Gunvald Hauge, Oslo.

Fra Revisjonsutvalget: (Peder Birkeland er oppført under Norges 
Handels- og Kontorfunksjonærers Forbund og Halfdan W igaard 
under Norsk Typografforbund.)
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LO ’s d is trik tskon tor i K irkenes: A ksel Olsen, K irkenes.
LO’s d istrik tskon tor i Tromsø: A lf Olsen, Tromsø.
L O ’s d istr ik tsko n to r  i Bodø: H ans N ordahl Jensen, Bodø.
LO ’s d is trik tskon tor i Trondheim : A rth u r G ranlund , Trondheim .
LO ’s d istrik tskon tor i Bergen: A nsgar K ristiansen , Bergen.
LO ’s d is tr ik tskon tor i Stavanger: P e r Aase, S tavanger, er opp

fø rt som rep resen tan t for Rogaland fylke.
LO ’s d istrik tskon tor i K ristiansand  S: Salve Salvesen, K ris ti

ansand  S.
LO ’s d isk tr ik tsko n to r  i Porsgrunn: H ara ld  E. Olsen, P orsgrunn .
LO ’s d is tr ik tskon tor i G jøvik: M artin  H augen, G jøvik, e r opp

fø rt som rep resen tan t for O ppland fylke.
LO ’s d isk tr ik tsko n to r  i Hamar: K olb jørn  Johansen, H am ar.

Sam arbeidskom iteen: T rygve B ratte li.
F unksjonæ rsam bandet: S verre  Bolstad.
LO ’s K vinnenem nd:  B orghild Bech.
G jester: S ta tsråd  A ndr. C appelen, G unnar Nilsen, AOF, O ddvar 

Gøthesen, K ristiansand  og B irger B reivik, Trondheim .
Landsorganisasjonen: Egil A hlsen, H ara ld  A ndersen, P e r D ragland, 

P au l Engstad, K åre  H alden, Ingem und H augen, Odd H øjdahl, R agna 
K arlsen , K jell Lien, A rne K r. M eedby, Jon  Rikvold, R agnar Rød- 
b e rg -L arsen  og A lfred  Skar.

R eferent:  Egil Helle, A rbeiderb ladet.




